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Kronika m ěsta Chodova za rok 1999

Oslavy hasičskoměstské 1999Oslavy hasičskoměstské 1999Oslavy hasičskoměstské 1999Oslavy hasičskoměstské 1999

   V září roku 1999 oslavilo město Chodov 805. výročí první historické zmínky 
o osadě Chodov a 105. výročí povýšení  Chodova na město. Zároveň oslavil 
Sbor dobrovolných hasičů  v Chodově 125. výročí svého založení - založen 
15.9.1874.
   Přípravu hasičskoměstských oslav  organizoval  pracovní tým ve složení ing. 
Josef Hora, Mgr. Ivana Sarkányová, ing. Marcela Kubicová, ing. Robert Franče, 
p. Mario Hanáček, p. Věra Marková, p. Rudolf Pocklan, p. Ladislav Zapf, p. Jo-
sef Kertész a JUDr. Jan Mikač již od poloviny roku 1998. Jeho snahou bylo 
oslavit výročí důstojně, přesto však v jiném duchu než před pěti lety. Do po-
předí těchto oslav tentokrát organizační štáb  postavil výročí hasičské. S tím 
souvisela i příprava celého programu oslav .
  Předehrou k vypuknutí oslav bylo slavnostní předání ocenění členům chodov-
ského Sboru dobrovolných hasičů  v obřadní síni Městského úřadu v Chodově. 
Tato ocenění předával dne 15. září 1999   velitel SDH Chodov, pan Ladislav 
Zapf, starosta města Chodova, ing. Josef Hora a  starosta Okresního sdružení 
hasičů, p. Josef  Kulák.
   V pátek 17.září 1999 se v kostele sv. Vavřince konala ekumenická bohoslužba 
a varhanní koncert. Týž den se  ve velkém sálu KASSu uskutečnil slavnostní ve-
čer, na kterém byla předána městská a hasičská ocenění těm, kteří se významně 
zapsali do života města. Udělení městských ocenění schválilo Městské zastupi-
telstvo v Chodově, udělení hasičských ocenění prošlo schvalovacím procesem 
Okresního sdružení hasičů v Sokolově. Seznam oceněných tvoří první stránky 
zápisu do kroniky města za rok 1999.
   K účasti na slavnostním večeru byli pozváni občané města, kteří do Chodova 
přišli do konce roku 1953 a v letošním roce jim bylo více jak 60 let. Dále byli 
pozváni představitelé sponzorů těchto oslav , zástupci chodovských společen-
ských organizací a oficiální hosté. Večer slovem provázela Mgr. Ivana Sarká-
nyová, hudbou Posádková hudba Karlovy Vary pod taktovkou p. Rostislava 
Synka. Přítomní  v úvodu večera vyslechli projevy ing. Josefa Hory, starosty  
města a p. Jiřího Kisse, starosty SDH Chodov. O zdárný průběh večera se posta-
rali také zaměstnanci KASS, majitelé restaurací Bravo a MIPO bar a pekárna 
Pekosa, kteří pro hosty připravili občerstvení.
    V noci na sobotu pršelo a ráno 18.9.1999 vše nasvědčovalo tomu, že průběh 
hlavních oslav pokazí déšť. Před desátou hodinou, kdy oslavy zahajoval histo-
rický průvod městem, se však mraky jako na objednávku rozplynuly a pak již  
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celý den oslavám přálo příjemné počasí typického babího léta. Oslavy oficiálně 
zahájil svým projevem před KASSem císař Franz Josef I.    ( v podání herce kar-
lovarského divadla Františka Olšanského), po něm  starosta města a starosta  
SDH Chodov. Celý program oslav byl soustředěn do prostoru před KASSem a 
do jeho blízkého okolí. Návštěvníci si mohli dle svého zájmu vybrat z pestré 
programové nabídky a shlédnout vystoupení mažoretek, ukázky řemesel na sta-
ročeském jarmarku, výstavu hasičské techniky, vystoupení nejmenších hasičů z 
Domažlic, veselé vystoupení hasičských chasníků z Plzně-Koterova, vystoupení 
skupiny historického šermu a v odpoledních hodinách námětové cvičení  SDH 
Chodov na věžový dům čp. 692, které vyvrcholilo skutečným , neplánovaným 
výjezdem hasičů k požáru v Revoluční ulici. Celý den k dobré náladě hrála Po-
sádková hudba Karlovy Vary, k večeru se hudebního žezla ujaly country sku-
piny , které v přilehlém parku koncertovaly do pozdních nočních hodin . Šňůru 
s programovými perlami uzavřel vydařený staročeský candrbál ve velkém sálu 
KASS.
Součástí oslav  byla i výstava několika svazků kronik města Chodova  v klu-
bovně Městské knihovny Chodov a výstava „ Chodov a hasiči“ v M ěstské vý-
stavní galerii.
    

ÚvodÚvodÚvodÚvod
      Rok 1999 byl z rozhodnutí OSN vyhlášen Mezinárodním rokem seniorů a v 
Evropě byl označen za Rok proti násilí na ženách.
     Pro Českou republiku byl rok 1999 rokem vstupu do NATO, ale samozřejmě 
i řady dalších, neméně významných událostí. 
      Severoatlantická aliance (sídlo v Bruselu) je považována za silnou elitní 
bezpečnostní organizaci vyspělých demokracií. Před vstupem do ní musela 
hlavně naše armáda dokazovat, že tam patří. To, že obstála a dne 12.3.1999 se 
Česká republika oficiálně stala  členem NATO znamená, že jako člen má po-
prvé možnost mluvit do toho, jak bude Evropa vypadat v budoucnu.
      V tomto roce jsme sledovali průběh aféry v Ústí nad Labem, kde problémy s 
Romy v Matiční ulici vyřešilo město stavbou plotu, oddělujícího domy obývané 
neplatiči nájemného od rodinných domků. Přestože plot stál jen několik týdnů, 
vysloužilo si Ústí přídomek rasistického města a Česká republika musela na 
mezinárodním poli tuto situaci opakovaně vysvětlovat.
     Nespokojenost s vládní politikou v tomto roce projevovali pracovníci rů-
zných rezortů -v červnu zemědělci, v říjnu lékaři, zdravotní sestry i občané ,kte-
rým se nelíbí naše zdravotnictví.
     Příjemnější chvilky nám připravili loňští olympijští vítězové v ledním hokeji, 
kteří letos k tomuto titulu přidali titul mistrů světa 1999.
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     Úspěšní byli i fotbalisté, kteří vybojovali postup na ME 2000 s rekordním 
počtem vítězství bez ztráty bodu v kvalifikační skupině a tím se zasloužili o zá-
pis do Guinessovy knihy rekordů.
     Atleti přivezli z   MS v Seville dvě zlaté medaile zásluhou desetibojaře To-
máše Dvořáka a běžkyně Ludmily Formanové, bronzovou medaili pak vybojo-
val oštěpař Jan Železný.
     Slovenským prezidentem se stal bývalý košický primátor Rudolf Schuster, 
který porazil ve druhém kole voleb někdejšího premiéra Vladimíra Mečiara. 
       V zemích evropské unie byla od začátku roku zavedena jednotná měna - 
euro.
      Svět byl opět zmítán řadou válečných konfliktů. Naší zemi nejblíže probí-
hala válka v  balkánském Kosovu i po tento celý rok.  Od jara 1998 se západní 
mocnosti snažily přimět Miloševičův režim ke změně taktiky, aby místo tvrdých 
represí proti tamní albánské menšině zahájil jednání o demokratickém uspořá-
dání. Po vyčerpání všech diplomatických prostředků zahájila NATO nejprve ná-
lety, poté se rozpoutala opravdová válka.   Kosovo opustily statisíce Albánců, 
vypukla   humanitární katastrofa.
      Po třech měsících se Miloševič vzdal   a z Kosova  stáhl svá vojska. NATO 
obsadilo Kosovo mezinárodními silami, základní život se sice podařilo rychle 
obnovit, ale navzdory přítomnosti sil NATO je země dále sužována chaosem a 
násilím.
     Dalším hrozivým válečným konfliktem na evropském kontinentu byla druhá 
válka v Čečensku. První v letech 1994-1996 skončila pro Moskvu katastrofální 
porážkou. Přesto se Rusko rozhodlo rozpoutat další válečný konflikt. Zpočátku 
se zdálo, že Rusko chce pouze zasáhnout proti ozbrojencům, kteří obsadili Da-
gestán a posílit kontrolu hranic. Vše však velmi rychle přerostlo v totální válku, 
která přispěla k prudkému politickému vzestupu nového ruského premiéra Vla-
dimira Putina. 
       
  Konec roku 1999 byl ve znamení problému mezinárodně označovaného „y2k“ 
aneb problém počítačového roku 2000. Tento fenomén, vyvolaný výrobci počí-
tačů, byl zdůvodňován možnými nesnázemi, které počítačům způsobí přechod 
na rok 2000. Očekávány byly výpadky v dodávkách energií, výpadky v telefon-
ním spojení , v dopravě, letectví , bankovnictví apod.  Tyto prognózy se naštěstí 
nepotvrdily, počítačové systémy fungují i v roce 2000.

Přírodní podmínkyPřírodní podmínkyPřírodní podmínkyPřírodní podmínky
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     Na začátku roku byla zima vcelku mírná, teprve koncem ledna se na Chodov 
snesla bohatá sněhová nadílka doprovázená mrazy pod -10 o C. Ty vydržely i v 
únoru, kdy téměř celou Českou republiku postihla sněhová kalamita a také 
chřipková epidemie, díky níž byly ve školách vyhlášeny „chřipkové prázdniny“ 
od 3. do 12.února. Začátkem března se náhle oteplilo až na 10o C, tající sníh a 
vydatné dešťové přeháňky byly příčinou vyhlášení 1. stupně povodňové aktivity 
i v blízkém Královském Poříčí.
Konec března byl příjemně teplý. Duben dostál pranostikám o „aprílovém“ po-
časí sněhovými přeháňkami a ochlazením. Chladnější byly i Velikonoce, které  
letos připadly na 4. a 5. dubna.
   Již v květnu jsme se mohli nezvykle brzy těšit z letních teplot. Teplé a slu-
nečné počasí vytrvalo v tomto roce přes celé léto, nedostatek srážek však pozna-
menal úrodu zemědělských plodin. Také houbaři přišli díky dlouhotrvajícímu 
suchu zkrátka. Teplé bylo i celé září, srážky jej ochladily teprve v jeho závěru . 
Počasí v říjnu a listopadu zcela odpovídalo roční době s občasnými přeháňkami 
a později ranními mrazíky. Sníh napadl až v den sv. Mikuláše a s malými přes-
távkami, kdy se teploty pohybovaly na hranici 0o C, vydržel až do závěru roku.

Úkazy
   11.8.1999 mohli lidé po 293 letech sledovat na území České republiky téměř 
úplné zatmění Slunce. V Chodově nebylo pro oblačnost takřka viditelné.  Další 
příležitost sledovat tento jev  z české kotliny budou mít naši potomci až v roce 
2135.

Změny času
    Letní čas začal v tomto roce 28.3. a skončil 31.10.1999.
   

Politický a veřejný život městaPolitický a veřejný život městaPolitický a veřejný život městaPolitický a veřejný život města

Složení MZ,MR, komisí městské rady
   Listopadovými komunálními volbami v roce 1998 zanikl  mandát členům 
městského zastupitelstva v Chodově. Protože tyto volby byly z důvodu nedo-
statků v petičních arších nezávislých kandidátů prohlášeny za neplatné, nemělo 
Město Chodov městské zastupitelstvo. Výkon veřejných záležitostí až do bře-
znových komunálních voleb zajišťovala městská rada  v tomto složení:
Ing. Jan Smolka - starosta města (tuto funkci vykonával jako neuvolněný  
                                                 funkcionář)
Josef Kertész - zástupce starosty (funkci vykonával jako uvolněný funkcionář)
Mgr. Blanka Stojanová - člen městské rady
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Václav Mazur - člen městské rady
Rudolf Petrlík - člen městské rady
 
Dne 28.2.1999 rezignoval pan Rudolf Petrlík na funkci člena rady, tím klesl po-
čet členů   pod 5 a městská rada přestala vykonávat svoji funkci.

  Do březnových komunálních voleb kandidovaly tyto politické strany a hnutí:
1. Vlastenecká republikánská strana (VRS)
2. Česká strana sociálně demokratická (ČSSD)
3. Koalice politických stran Sdružení pro republiku-Republikánská strana   
   Československa (SPR-RSČ) a Sdružení důchodců České republiky(SDČR)
4. Unie svobody (US)
5. Volba pro město (VPM)
6. Hnutí nezávislých za harmonický rozvoj obcí a měst (HNHRM)
7. Občanská demokratická strana (ODS)
8. Koalice politických stran Občanská demokratická aliance (ODA), Křesťanská 
    a demokratická unie-Československá strana lidová (KDU-ČSL)
9. Komunistická stran Čech a Moravy (KSČM)
  Dne 13. března 1999 byly v Chodově  znovuprovedeny komunální volby, kte-
rých se zúčastnilo 20,19% voličů. Své hlasy tito voliči odevzdali kandidujícím 
stranám takto:
1. HNHRM                         9 566 hlasů     22,1 %
2. KSČM                           8 001 hlasů     18,5 %
3. US                                 6 830 hlasů     15,8 %
4. VPM                              6 478 hlasů     15,0 %
5. ODS                              5 407 hlasů     12,5 %
6. ČSSD                            4 141 hlasů       9,6 %      
7. ODA, KDU-ČSL           2 065 hlasů       4,8 %
8. SPR-RSČ, SD ČR           473 hlasů        1,1 %
9. VRS                                221 hlasů        0,5 % 

Členy městského zastupitelstva byli podle počtu získaných hlasů zvoleni:

1.    Ing.Josef Hora                     1131   hlasů        HNHRM
2.    Eva Bělohlávková                  828   hlasů        US
3. Josef Kertész 754 hlasů US
4. Miloš Volek 742 hlasů HNHRM
5. Ing. Jan Smolka 685 hlasů VPM
6. MVDr. Antonín Tuček 669 hlasů VPM
7. MUDr. Bohumila Fegová 642 hlasů VPM
8. Jiřina Kertészová 612 hlasů HNHRM 
9. PharmDr. Helga Kovačková 607 hlasů HNHRM
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10. Ing. Vlasta Kociánová  602 hlasů HNHRM
11. Luboš Orlich 588 hlasů US
12. Ing. Jan Dušek 545 hlasů KSČM
13. Jiřina Mecelová 484 hlasů KSČM
14. Rudolf Petrlík 463 hlasů KSČM
15. Josef Sobotka 402 hlasů ČSSD
16. Vlastislav Stránský 377 hlasů KSČM
17. Mgr. Miroslav Petrásek 343 hlasů ODS
18. Lubomír Suk 335 hlasů ODS
19. Stanislav Pochman 321 hlasů ODS
20. Jaroslav Vykoupil 312 hlasů ČSSD
21. Jitka Jiříkovicová 189 hlasů ODA,KDU-ČSL

Usnesením z ustavujícího Městského  zastupitelstva v Chodově ze dne  
25.3.1999 byla ověřena platnost volby členů zastupitelstva včetně náhradníků 
volebních stran v souladu s § 29 zákona č. 367/1990 Sb. o obcích ve znění po-
zdějších změn a doplňků. V souladu s ustanovením § 36 odst. 1, písm.g) citova-
ného zákona o obcích městské zastupitelstvo zvolilo:
dlouhodobě  uvolněné členy městského zastupitelstva  v Chodově

Ing. Josefa Horu       -    starostou města Chodova
Josefa Kertésze         -    zástupcem starosty města Chodova
další členy městské rady:
MUDr. Bohumilu Fegovou
Ing. Vlastu Kociánovou
Miloše Volka
Městské zastupitelstvo uložilo starostovi města projednat s volebními stranami 
možnost doplnění městské rady o další dva členy na celkový počet 7 členů .
V průběhu roku došlo ve složení městského zastupitelstva k několika změnám:
- k 7.5.1999 odstoupil ze zdravotních důvodů p. Rudolf Petrlík , na jeho místo 
složením slibu nastupuje dne 17.6.1999 pan Ladislav Hejl
- k 28.6.1999 odstoupil z rodinných důvodů pan Jaroslav Vykoupil, náhradnice 
ČSSD, paní Danuše Futerová, funkci člena  zastupitelstva odmítla, odmítnul ji i 
další náhradník ČSSD, pan František Králík. Další náhradník, pan Miroslav Ku-
pec, složil slib na jednání městského zastupitelstva  dne 2.9.1999.
- k 6.10.1999 odstoupil z důvodu nadměrného pracovního vytížení pan Luboš 
Orlich, náhradník US, pan František Dvořák, funkci člena zastupitelstva odmít-
nul, další náhradník, pan Josef Morávek, nemohl tuto funkci přijmout z důvodu 
střetu zájmů (zaměstnanec Městské policie Chodov), další náhradník, Ing. 
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Zdeněk Kratochvíl, složil slib na zasedání městského zastupitelstva dne 
16.12.1999.
- k 6.12.1999 odstoupil ze zdravotních důvodů z funkce člena městského zastu-
pitelstva také Ing. Jan Smolka, náhradník VPM , p. Jan Peřina, složil slib na jed-
nání zastupitelstva  dne 16.12.1999.
-k 15.12.1999 odstoupila z rodinných důvodů z funkce členky městské rady i 
městského zastupitelstva paní MUDr. Bohumila Fegová, náhradník VPM, Mgr. 
Karel Jirovec, složil slib na jednání zastupitelstva dne 16.12.1999.

Městské zastupitelstvo dne 16.12.1999 zvolilo další členy městské rady :
p. Mgr. Karla Jirovce, p. Ing. Zdeňka Kratochvíla a p. Miroslava Kupce

K 31.12.1999 pracovala MR v tomto složení:

Ing. Josef Hora -              starosta města
Josef Kertész -                 zástupce starosty města
Ing. Vlasta Kociánová -   člen městské rady
Miloš Volek -                  člen městské rady
Ing. Zdeněk Kratochvíl - člen městské rady
Mgr. Karel Jirovec -        člen městské rady
Miroslav Kupec -            člen městské rady

Jako poradní orgány městské rady pracovaly tyto komise:

Kontrolní komise: jmenována  městskou radou   dne 18.5.1999
Ladislava Bujárková          - tajemnice
Jiří Blažek                          - předseda
Jaroslav Markalous            - člen
Jiří Milt                              - člen
Gustav Minařík                  - člen
Alena Moravcová               - člen
Petra Ptáčníková                - člen

Finanční komise: jmenována městskou radou dne 18.5.1999
Iva Karchová                     - tajemnice
Ing. Jaromír Mundil           - předseda
Ing. Hana Valentová           - členka
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Pavlína Marková                - členka
Květa Svobodová              - členka
Emil Nedvěd                      - člen

Paní Květa Svobodová odstoupila z funkce členky této komise k 31.12.1999.

Komise pro výchovu a vzdělávání: jmenována městskou radou dne 18.5.1999
Blanka Schafferová              - tajemnice
Miloš Volek                          - předseda
Martina Bělohlávková           - členka
Eva Andršová                       - členka
Mgr. Blanka Stojanová         - členka
Jiří Velechovský                   - člen
Eva Teturová                        - členka

Kulturní komise: jmenována městkou radou dne 15.6.1999
Blanka Garajová                  - tajemnice
Renáta Doležalová               - předsedkyně
PhDr. Ilona Juhásová          - členka
Mario Hanáček                    - člen
Ing. Petr Šimandl                - člen
Štěpán Podešt                     - člen
Ladislav Vachrlon               - člen

Dne 12.10.1999 byl na vlastní žádost odvolán z funkce člena kulturní komise 
pan Vachrlon a byli jmenováni další dva členové- p. Jan Exner a Mgr. Jana 
Menschiková .

Komise rozvoje města : jmenována městskou radou dne  15.6.1999
Jan Sinkule                       - tajemník
Ing. Josef Hora                 - předseda
Ing. Marcela Kubicová     - členka
Ilona Lipková                  - členka
Václav Krpejš                  - člen

 Na jednání městského zastupitelstva dne 22.4.1999 zvoleni zástupci do Okres-
ního shromáždění a do Okresní školské rady:

Okresní školská rada
p. Jiřina Mecelová a p. Jiří Velechovský
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Okresní shromáždění
Ing. Jan Smolka, Josef Kertész, Ing. Jan  Kocián, Jan Svoboda, Ing. Josef Hora, 
Ing. Jaromír Mundil, Jaroslav Vykoupil,Gustav Minařík

P. Jaroslav Vykoupil odstoupil z rodinných důvodů z členství v Okresním shro-
máždění ke dni 28.6.1999.
Ing. Jan Smolka odstoupil ze zdravotních důvodů z členství v Okresním shro-
máždění ke dni 6.12.1999.

Jednání MZ a MR
   V tomto roce jednalo městské zastupitelstvo celkem 8 krát .   Městská rada se 
sešla 19 krát k řádnému a dvakrát k mimořádnému jednání.
     Na těchto jednáních se členové rady a zastupitelstva vyjadřovali k žádostem 
o pronájmy a prodeje nebytových prostor či pozemků v majetku města Cho-
dova, ke zprávám o hospodaření s majetkem města, o jeho inventarizaci, k roz-
borům hospodaření příspěvkových organizací města, k návrhům rozpočtových 
změn a zejména k návrhu rozpočtu na rok 2000. MZ schválilo důležité mate-
riály - střednědobý plán realizace záměrů strategického plánu a investic a věcné 
záměry Byty- bydlení a Psi- zvířata . 
    Členové rady a zastupitelstva schvalovali také návrh na vyhlášení nejlepších 
sportovců města za rok 1998, návrh pořadníku na přidělení bytu a jeho do-
plnění, návrh zápisu do kroniky města a odsouhlasili ukončení stravování cizích 
strávníků ve školních jídelnách. Dále byly projednávány zprávy o čerpání dávek 
sociální péče, o rozdělení příspěvků na činnost mládeže , o využití předškolních 
zařízení, o výši příspěvků na neinvestiční náklady v mateřských školách, o výši 
školného v ZUŠ, o výsledcích soutěže O pohár starosty města.

Struktura a činnost městského úřadu

            Po  znovuprovedených volbách v březnu 1999 se starostou města stal 
opět Ing. Josef Hora, zástupcem starosty p. Josef Kertész. Místo tajemníka zů-
stalo po odchodu Ing. Hory do uvolněné funkce neobsazeno do  12.7.1999, kdy 
po úspěšném absolvování výběrového řízení do této funkce nastoupil  Ing. Ro-
bert Franče.
          Úřední hodiny pro veřejnost byly i v tomto roce zachovány  v  pondělí a  
ve středu od 8,00 do 17,00 hodin. 
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        Během roku došlo k některým změnám na místech vedoucích odborů. Jed-
notlivé odbory byly řízeny těmito zaměstnanci:
tajemník úřadu                                                       Ing. Robert Franče
kancelář starosty                                                     Růžena Šebková
správní odbor                                                         Zdeněk Bujárek- 
                                                                               odvolán z funkce  k 30.6.1999
                                                                              Ing. Zdeněk Gaudek -
                                                                                  ve funkci od 15.10.1999
ekonomický odbor                                                 Ing. Marcela Kubicová
odbor rozvoje města                                              Jan Sinkule
odbor správy majetku města                                 Václav Krpejš
odbor sociálních věcí a zdravotnictví                    Věra Marková 
odbor školství, mládeže, kultury a sportu              Mgr. Ivana Sarkányová
stavební úřad                                                        Václava Rabasová 
odbor životního prostředí                                      Ilona Lipková
živnostenský úřad                                                  Bohuslav Vála 

   Nově byl zřízen odbor Městský záchranný systém, jehož vedoucím je od 
1.10.1999 pan Ladislav Zapf,   velitel hasičů.

   Město Chodov zaměstnávalo v roce 1999 celkem 81 zaměstnanců a dva 
uvolněné členy městského zastupitelstva.
    Životní jubilea v tomto roce oslavili:
50 let     
ing. Josef Hora
p. Václav Krpejš                                                55 let
p. Věra Zelenková                                             p. Anemarie Rubášová
p. Iva Karchová 

Do starobního důchodu odešla paní Anna Svatošová, dlouholetá zaměstnankyně 
Městského úřadu v Chodově.

Finance a rozpočet města

  Město Chodov hospodařilo v roce 1999 dle rozpočtu schváleného městským 
zastupitelstvem dne 22.dubna 1999.
    Příjmy i výdaje byly v celkové výši 120 922,3 tis Kč. Na základě usnesení 
Okresního shromáždění v Sokolově byla do rozpočtu Města Chodova zahrnuta 
státní dotace ve výši 21 552,9 tis.Kč, která byla určena na sociální dávky- 14 
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147 tis. Kč, na školství - 2 971,9 tis. Kč, na výkon státní správy - 4 184 tis. Kč a 
pro sbor dobrovolných hasičů 250 tis. Kč.
    V průběhu roku 1999 došlo rozpočtovými změnami k navýšení rozpočtu 
Města na částku 194 963,3 tis. Kč. Celkové příjmy k 31.12.1999 dosáhly 220 
278 tis.Kč, výdaje za stejné období byly ve výši 186 014 tis. Kč.
  V průběhu roku Město odprodalo akcie Západočeské energetiky a Západoče-
ské plynárenské za 73 458 tis. Kč. Tyto prostředky byly použity pro finanční in-
vestice a po  zhodnocení budou použity pro investiční rozvoj města v dalším ob-
dobí.

  Celkový podíl dluhové služby na příjmech obce byl v roce 1999- 7,24%, což 
představovalo dluh na jednoho obyvatele ve výši 4 220 Kč.

   Největší investiční akcí v roce 1999 byla pokračující rekonstrukce bývalé ma-
teřské školy na náměstí ČSM na hudební obor základní umělecké školy. Fi-
nančně nejvíce náročnou akcí byla montáž zateplovacích prvků s provedením 
vnějších omítek   a nátěr oken budovy základní školy v Komenského ulici.

    Výdaje jednotlivých kapitol v roce 1999:
                                                        
název kapitoly schválený rozpočet

v tis. Kč
skutečné čerpání
v tis. Kč

životní prostředí       4 077   4 072
doprava       9 651   9 420
školství a kultura     28 175 26 074
vnitřní správa     29 169 27 922
 sociálních věcí a zdravot.     22 307 21 977
správa majetku města     23 541  22 499
rozvoj města       1 766    1 746
všeobecná pokladní 
správa

   76 277  72 302

     Hospodaření Města Chodova skončilo v roce 1999 přebytkem hospodaření 
ve výši 34 124 tis.Kč.

Vyhlášky města

V roce 1999 byly  vydány tyto obecně závazné vyhlášky města Chodova:

3/99   O hospodaření s byty v majetku města (nabyla účinnosti 1.1.2000)
12/99 O místních poplatcích ze psů (nabyla účinnosti od 1.1.2000)
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22/99 O čistotě a veřejném pořádku (nabyla účinnosti od 1.10.1999)
5/ 99   O nakládání s komunálním a se stavebním odpadem (nabyla účinnosti od   
         15.11.1999)
1/99   O místních poplatcích ( nabyla účinnosti od 1.1.2000)

Vlastnické vztahy- pozemky, nemovitosti

     V roce 1999 byly prodány pozemky v celkové hodnotě 461 977 Kč, což je 
cca 8 463 m2.
     Do majetku města byly zařazeny stavby v celkové hodnotě 19 930 tis.Kč         
( přestavba ZUŠ- 5 557 tis.Kč, Nejdecká č.509- 4 256 tis.Kč, Nejdecká č. 29-       
1 601 tis.Kč, Smetanova -školní jídelna- 8 516 tis.Kč).

Politické strany a hnutí ve městě
  Opakovaných komunálních voleb , které se v Chodově uskutečnily 13. března 
1999 se zúčastnilo 20,19 % voličů, kteří odevzdali své hlasy 9 kandidujícím 
stranám takto:
1. HNHRM
Hnutí nezávislých za harmonický rozvoj obcí a měst

  9 566 hlasů    22,1%

2. KSČM
Komunistická strana Čech a Moravy

  8 001 hlasů     18,5 %

3. US - Unie svobody   6 830 hlasů      15,8 %
4. VPM- Volba pro město    6 478 hlasů        15,0 %
5.ODS-Občanská demokratická strana   5 407 hlasů       12,5 %
6. ČSSD- Česká strana sociálně demokratická     4 141 hlasů       9,6 %
7. ODA, KDU-ČSL-Koalice politických stran Občan-
ská demokratická aliance,Křesťanská a demokratická unie-
Čs.strana lidová

  2 065 hlasů          4,8 %

8. SPR-RSČ, SD ČR- Koalice politických stran
Sdružení pro republiku-Republikánská strana Českosloven-
ska, Sdružení důchodců České republiky

  473 hlasů       1,1 %

9. VRS- Vlastenecká republikánská strana    221 hlasů       0,5 % 

Členy městského zastupitelstva byli zvoleni:
 
1.  Ing. Josef Hora 1 131 hlasů HNHRM
2. Eva Bělohlávková 828 hlasů US
3. Josef Kertész 754 hlasů US
4. Miloš Volek 742 hlasů HNHRM
5. Ing. Jan Smolka 685 hlasů VPM
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6. MVDr. Antonín Tuček 669 hlasů VPM
7. MUDr. Bohumila Fegová 642 hlasů VPM
8. Jiřina Kertészová 612 hlasů HNHRM
9. PharmDr. Helga Kovačková 607 hlasů HNHRM
10. Ing. Vlasta Kociánová 602 hlasů HNHRM
11. Luboš Orlich 588 hlasů US
12. Ing. Jan Dušek 545 hlasů KSČM
13. Jiřina Mecelová 484 hlasů KSČM
14. Rudolf Petrlík 463 hlasů  KSČM
15. Josef Sobotka 402 hlasů ČSSD
16. Vlastislav Stránský 377 hlasů KSČM
17. Mgr. Miroslav Petrásek 343 hlasů ODS
18. Lubomír Suk 335 hlasů ODS
19. Stanislav Pochman 321 hlasů ODS
20. Jaroslav Vykoupil 312 hlasů ČSSD
21. Jitka Jiříkovicová 189 hlasů ODA,KDU-ČSL

Církve ve městě 

    V této oblasti nedošlo v roce 1999 k výraznějším událostem a změnám. Za 
zmínku stojí zahájení činnosti Farního centra v navrácené budově fary římsko-
katolické církve na náměstí Míru, kam se také přestěhovala její kancelář. Na 
faře byly v průběhu roku uskutečněny stavební úpravy , v zahradě byly zahájeny 
terénní úpravy, které by na jaře roku 2000 měly být dokončeny instalací průle-
zek , laviček a dalšího vybavení  . 
     V budově fary začala působit farní charita, jejímž ředitelem je Jiří Lášek. 
Tato charita poskytla již v září první azylové přístřeší manželskému páru v 
nouzi k dlouhodobému pobytu, koncem září byl zahájen provoz šatníku (shro-
mažďování darovaného šatstva za účelem jeho poskytnutí potřebným) a byly za-
bezpečovány další drobné charitativní služby. S farní charitou spolupracuje cca 
13 dobrovolníků, za rok 1999 bylo uspokojeno cca 80 klientů. 

Zájmové organizace 
      Také v tomto roce se řada zájmových organizací čile prezentovala svou čin-
ností ve městě. 

Český svaz ochránců přírody(ČSOP) Český svaz ochránců přírody(ČSOP) Český svaz ochránců přírody(ČSOP) Český svaz ochránců přírody(ČSOP) 
pod vedením pana Jana Svobody pracoval především s mládeží, ve třech oddí-
lech. V roce 1999 tak měl  ČSOP  v Chodově 27 členů a 42 MOP  (mladých 
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ochránců přírody). K velkým změnám došlo na pozemku , kde byla vybudována 
nová hospodářská budova a udírna. V samotné klubovně byla zrušena příčka, 
takže se prostor zvětšil a umožňuje schůzky i většího počtu členů. V klubovně 
na Hřebenech byly dosazeny dveře se zamykáním, takže i toto místo bude slou-
žit potřebám ČSOP. Na sklonku roku byla zahájena činnost Ekocentra a od 
městského úřadu se podařilo získat do nájmu místnost v budově bývalého úřadu 
pod kostelem.  O činnosti ČSOP se  často mohli dočíst čtenáři místního i regio-
nálního tisku. Pro zajištění finančních prostředků na činnost se členové zapojili 
i do akcí za úplatu:
likvidace lokalit bolševníku velkolepého
povrchové úpravy na Štěříkově louce
likvidace lokalit křídlatky u vlakového nádraží

    Oddíly MOP se přihlásily do grantu Pavučina a jejich program byl vybrán.
Činnost ČSOP byla zaměřena především na ochranu životního prostředí- Den 
země oslavili úklidem parku za poliklinikou, podíleli se na mediální přípravě 
akce Den bez aut a podnikali mnoho dalších akcí, jejichž výčet není možný. 

Junák- svaz skautů a skautek  ČR- středisko Jestřáb ChodovJunák- svaz skautů a skautek  ČR- středisko Jestřáb ChodovJunák- svaz skautů a skautek  ČR- středisko Jestřáb ChodovJunák- svaz skautů a skautek  ČR- středisko Jestřáb Chodov
bylo i v tomto roce aktivním spolkem, který se zapojoval do řady akcí a sám 
také mnoho akcí připravil. Za zmínku stojí akce „ z junácké kuchyně“ - Mega-
dýchánek, Vítání jara, Woodstock, Květinový den, letní tábor, zahájení roku, 
opékání kuřat, S ostudou v patách, besídka v domově důchodců, Mikulášská be-
sídka, Betlémské světýlko a vánoční zpívání u kostela. 

Kit klub ChodovKit klub ChodovKit klub ChodovKit klub Chodov
v čele s JUDr. Janem Mikačem se i v tomto roce stal ve dnech 2. a 3. října pořa-
datelem  „Setkání plastikových modelářů“ v KASS Chodov. I tento ročník byl 
spojen se soutěží o nejhezčí model dané kategorie. Se svými modely se prezen-
tovalo celkem 72 modelářů, z  toho jeden z Německa. 
Tento klub má i vlastní oddíl  mladých modelářů v DDM Chodov.

Khamoro klub ChodovKhamoro klub ChodovKhamoro klub ChodovKhamoro klub Chodov  
 Počet členů se během tohoto roku zvýšil na 68, z toho do 18 let je 59 členů. 
Kromě těchto registrovaných navštěvuje klub dalších asi 40 dětí a mladých. Pra-
videlná činnost klubu představovala především každotýdenní klubovou činnost 
a příležitostnou činnost sociálně-poradenskou. Klub během roku změnil svou 
strukturu. Kromě doučování se do klubu začlenila i výuka náboženství pro nej-
menší, na kterou pak navazovalo „Klubíčko“- společně trávený volný čas pro 
mrňata. „Větší“  klub se pak rozdělil na různé kroužky        ( např. teenager 
club, dobrá hospodyňka-vaření, devatero řemesel- vyřezávání, khamoro-band, 
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kreativní terapie-výtvarka, škola hrou - doučování, sportovní hry v tělocvičně, 
základy křesťanství aj.)

Český rybářský svaz Český rybářský svaz Český rybářský svaz Český rybářský svaz , 
 jehož předsedou byl i nadále pan Václav Rýdl, se pilně věnoval výchově  
mladé generace ve čtyřech oddílech, které pracovaly při DDM Chodov. V nich 
si mladí rybáři osvojovali základy rybářské techniky, základy chování v přírodě 
a při rybolovu. Mládež se účastnila  pěti soutěží v  rámci závodů v rybolovné 
technice, kde obsadila pěkná místa. V době letních prázdnin byl uspořádán tra-
diční letní tábor Berounka 99. 

Český zahrádkářský svaz Český zahrádkářský svaz Český zahrádkářský svaz Český zahrádkářský svaz 
se vedle své hlavní činnosti věnuje také mládeži. Uspořádal okresní soutěž 
Mladý zahrádkář,dále výstavu ovoce, zeleniny, květin a kaktusů, zájezd na vý-
stavu do Lysé nad Labem , na jednotlivých osadách provedl 6 odborných akcí. 
Občané Chodova byli o zahrádkářské činnosti pravidelně informováni na strán-
kách Zpravodaje města ve článcích, které připravoval pan Ptáčník. V tomto roce 
měla ZO ČZS Chodov 517 členů , kteří hospodařili na 487 zahrádkách. 

Myslivecké sdružení Chodov – LomyMyslivecké sdružení Chodov – LomyMyslivecké sdružení Chodov – LomyMyslivecké sdružení Chodov – Lomy
v roce 1999 zaměřilo svou činnost  na péči o zvěř a následně o plánovaný od-
lov. Pro zimní přikrmování byla od dětí vykoupena cca 1 tuna žaludů. 15 členů 
sdružení  provedlo na vlastní náklady nové oplocení areálu , vyměnilo okapy a 
opravilo krov chaty. Pro pokrytí nákladů sdružení bylo prodáno 9 ulovených 
srnců. Myslivecké sdružení platí každoročně nájem honitby, nájem areálu a lé-
čiva proti parazitům spárkaté zvěře. Jako zajímavost uvádím, že v roce 1999 
bylo v okolí Chodova uloveno 27 lišek, 15 strak, několik pytlačících koček a 
psů. 

Kynologický klub Chodov, Kynologický klub Chodov, Kynologický klub Chodov, Kynologický klub Chodov, 
jehož předsedkyní se v tomto roce stala paní Jarmila Pejšková z Chodova, měl 
30 členů ( z toho dvě děti). Klub v průběhu roku pořádal pětkrát zkoušky, jichž 
se zúčastnilo celkem 35 psovodů, a v závěru roku závod O pohár starosty města 
pro celkem 42 účastníků.
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ObyvatelstvoObyvatelstvoObyvatelstvoObyvatelstvo
    K 31.12.1999 bylo v Chodově přihlášeno k trvalému pobytu 15131 obyvatel    
( z toho 7 668 žen a 7 463 mužů).K přechodnému pobytu bylo přihlášeno  179 
občanů ( z toho  91 žen a 88 mužů).
      Nejpočetnější skupinou obyvatel jsou Češi v počtu 12 842, následují Slováci 
v počtu 1 346, německou národnost mělo 345, ukrajinskou 44, polskou 44, róm-
skou 5, ruskou 2 a rakouskou také 2 obyvatelé.
      Novými občany Chodova se stalo 141 v tomto roce narozených dětí. 
Z evidence obyvatel bylo naopak vyřazeno  125 jmen osob, které v roce 1999 
zemřely.
      Věkové složení obyvatel napovídá o vzrůstající převaze občanů v produktiv-
ním věku :
do 6-ti let             1 134
od 6 do 15 let       1 972
od 16 do 20 let     1 115
od 21 do 40 let     4 930
od 41 do 60 let     4 387
nad 60 let             1 593

    V obřadní síni Městského úřadu Chodov bylo uzavřeno 192 sňatků, z toho 4 
byly uzavřeny v den s magickým datem obsahujícím pět devítek- 9.9.1999.

HOSPODÁŘSKÝ  ŽIVOT 

služby, tržiště

     Služby nevýrobní  i výrobní povahy jsou ve městě zajišťovány   soukromými  
firmami - kadeřnictví, pedikúra, kosmetika, krejčovství, opravy obuvi, čistírna 
oděvů a praní prádla, malířství a další. 
     Veterinární službu v Chodově zajišťoval soukromý veterinární lékař MVDr. 
Antonín Tuček i nadále v ordinaci v pronajatých prostorech v Bezručově ulici. 
MVDr. Václava Molcarová svou ordinaci ve Staroměstské ulici přechodně zru-
šila a své služby nabízela především formou domácích návštěv svých zvířecích 
pacientů.
     Pohřebnictví v Chodově  i nadále velmi zodpovědně zajišťuje firma Excelent 
paní Heleny Bíbové, která vykonává i správu a údržbu městského hřbitova.
     Provozování veřejných WC ve městě zajišťovala organizace  TS Chodov, 
která v závěru roku uzavřela smlouvu s restaurací Bobeš o využívání WC v re-
stauraci veřejností. Toto umožní uzavření přilehlých veřejných záchodů a tím i 
ušetřit část finančních prostředků.
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     Na městském tržišti v Chodově , které je majetkem města ,je realizován pro-
dej textilu, ovoce a zeleniny, zahrádkářských přebytků, hraček, balených potra-
vin, ložního prádla, drogistického zboží.
    Podmínky prodeje určuje tržní řád schválený městskou radou.
Celkem je v pronájmu 10 pevných prodejních stánků, na které je  uzavírána 
smlouva vždy na půl roku, tedy na období od 1.1. do 30.6. a od 1.7. do 31.12. 
běžného roku.
  Dále mají prodejci možnost pronajmutí otevřených pultů, za jejichž využití je 
vybírán denní nebo týdenní poplatek bez uzavírání smluv. Tyto pulty slouží 
především k prodeji textilu a zájem o ně  je hlavně  ze strany vietnamských pro-
dejců.
   Na tržišti je možnost prodeje i z přenosného stánku, tj. ze stánku, který si po-
staví sám prodejce a poplatek je stanoven podle skutečně využitého místa.
 V roce 1999 se na tržišti vystřídalo více jak 35 prodejců, někteří prodávali jen 
omezený počet dní v roce. Přibližně 20 prodejců patří mezi stálé klienty  na 
městském   tržišti.
  V roce 1999 bylo na poplatcích za prodej vybráno celkem 637 975,-Kč.
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BydleníBydleníBydleníBydlení

Byty v majetku města
   Správu bytových domů v majetku města Chodova zajišťovala i v roce 1999 
příspěvková organizace Bytservis. Jejím ředitelem je pan Emil Dolinský.
   Celkem bylo spravováno 1119 bytů 1. kategorie o velikostech: 1+1 - 126 
bytů, 1+2 - 576 bytů, 1+3 - 411 bytů a 1+4 - 6 bytů a 21 podnikatelských neby-
tových prostor se samostatným vstupem situovaných v přízemí bytových domů.
   Dále zajišťovala správu neprodaných bytů v domech určených k prodeji podle 
občanského zákona č . 72/1994 Sb. v počtu 19 bytů a 1 nebytového prostoru.
    V roce 1999 byl realizován prodej bytových domů v ulici Hlavní 650-
651,652-653,654-655, 656-657, 658-659, Hlavní 616-617-618,619-620. Cel-
kem bylo prodáno 110 bytů do osobního vlastnictví.
   K 31.12.1999 bylo evidováno celkem 589 žádostí o přidělení bytu, z toho 230 
žádostí na byt velikosti 1+1, 266 žádostí na byt velikosti 1+2 a 93 žádostí na byt 
velikosti 1+3.
   V tomto roce bylo přiděleno celkem 24 bytů o velikostech: 1+1 - 3 byty, 1+2 -
15 bytů a 1+3 - 6 bytů.
Celkové dluhy na nájemném a službách spojených s užíváním bytů, nebytových 
prostor a ubytoven dosáhly k 31.12.1999 výše 9 835 tis. Kč. Průměrný měsíční 
nárůst dlužné částky za nájemné v průběhu roku činil 71 tis. Kč.
  Celkové výnosy spojené se správou bytových domů a ubytoven v majetku 
města činily 13 141 tis. Kč.
  Celkové náklady na zajišťování správy, údržby a oprav bytových domů a uby-
toven činily v tomto roce   12 039 tis.Kč. Mezi větší opravy, které byly realizo-
vány Bytservisem, patří dokončení opravy balkónových konstrukcí věžového 
domu U Koupaliště 810, rekonstrukce sedlových střech, oprava ležaté kanali-
zace, oprava stoupaček ÚT s osazením termostatických ventilů a oprava leža-
tých rozvodů ÚT a strojoven topného systému.
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   Současný stavebně technický stav panelových bytových domů vyžaduje i nad-
ále vynakládání vysokých finančních nákladů na údržbu a opravy, které by zle-
pšily kvalitu bydlení v domech v majetku města Chodova.

Ostatní byty
     V oblasti bydlení  nebyl v tomto roce kolaudován žádný rodinný dům ani 
ostatní nová bytová výstavba.
       Bydlení v panelových domech ve městě neumožňují pouze domy v majetku 
města. Další domy a byty spravují realitní kancelář Domino, Stavební bytové 
družstvo Rozvoj, Sokolovská uhelná, a.s., Sdružení spoluvlastníků bytového 
domu 835-836 a sdružení Arien v domech 854-856 U Porcelánky.
      Realitní kancelář Domino, jejímž majitelem je pan Miroslav Kupec, zaji-
šťuje správu bytů v podílovém nebo osobním vlastnictví již od roku 1995. Ke 
konci roku 1999 tato firma spravovala 773 bytů a nebytových prostor ve 46 do-
mech. Financování údržby a oprav těchto domů je zajišťováno prostřednictvím 
příspěvků vlastníků na fondy oprav, které jsou vedeny na termínovaných 
účtech. Tím dochází k   průběžnému zhodnocování financí  potřebných na 
opravy . 
V roce 1999 byly opravovány především střechy, balkony a okna, ke zlepšování 
vzhledu docházelo i úpravami vnitřních prostor. 

Stavební bytové družstvo Rozvoj (dále SBD) vykonává v Chodově správu cel-
kem 2037 bytů, z nichž 683 přešlo do jeho správy v roce 1999. Tyto byty jsou 
majetkem družstva nebo jsou ve vlastnictví jejich uživatelů. V roce 1999 byly v 
rámci zlepšování technického stavu domů prováděny především generální 
opravy střech, výměny oken, stupaček  a  opravy balkonů. V hospodaření jedno-
tlivých domovních samospráv je zajímavé, že problém s neplatiči nepociťují ve 
svém fondu oprav. Tuto starost přebralo SBD, které dluhy od neplatičů vymáhá.

V Rooseveltově ulici se v roce 1995 spoluvlastníci celkem 16 bytů a jednoho 
nebytového  prostoru  rozhodli vymanit se ze závislosti na realitních kancelá-
řích a ustavili pod názvem „Sdružení spoluvlastníků bytového domu  835-836“ 
občanské sdružení .  Po neshodách s firmou Marservis , monopolním dodavate-
lem tepla a teplé užitkové vody, se rozhodli pro vlastní výměníkovou stanici, 
plně  automatizované  zařízení  se  dvěma  plynovými kotli LIGAS LE 49 a 
dvěma zásobníky TUV , zn. Junkers. Úspory v nákladech na topení i dodávku 
TUV  a půjčka  z Fondu rozvoje bydlení města ve výši 200 tis. Kč umožnily 
provést sanaci obvodového pláště domu zateplením a novou omítkou, výměnu 
střešní krytiny, výměnu ventilů  a uzávěrů ústředního topení a další opravy. 
Sdružení  řídí  rada v čele s paní Marií Urbánkovou, která se samozřejmě po-
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týká  i s řadou problémů, vyplývajících ze soužití a odlišných názorů spoluvlast-
níků

Životní prostředíŽivotní prostředíŽivotní prostředíŽivotní prostředí

Hluk, čistota ovzduší
   Oproti předchozímu roku lze pouze subjektivně hodnotit životní prostředí 
města jako stabilizované, bez větších změn. Měření čistoty vzduchu není v Cho-
dově prováděno již několik let z důvodu stálých nízkých naměřených  hodnot 
znečišťujících látek  v ovzduší.  Toto měření je trvale  prováděno Okresní hy-
gienickou stanicí v Sokolově  . 
   Velmi nepříjemnou se stala pro obyvatele města, zejména přiléhajících částí k 
čistírně odpadních vod ve Vančurově ulici, situace se zápachem z provozu či-
stírny.   V jarních měsících si občané bydlící v ulicích Bezručova, Karlovarská, 
Tyršova a U Porcelánky stěžovali na značný zápach, šířící se ze zrekonstruo-
vané  čistírny odpadních vod. Po opakovaných jednáních se zástupci všech 
organizací a firem, které se na modernizaci podílely, bylo vedením města  roz-
hodnuto o vstupu vodárenské společnosti Vodovody a kanalizace Karlovy Vary 
do řešení kalové koncovky.    Karlovarská   společnost   v    souladu    s    pro-
jektem   dokončila v podzimních měsících úpravu kalového hospodářství a nad 
rámec projektu, pro  zajištění vyšší „bezpečnosti“ této části čistírny odpadních 
vod, instalovala odsávání  pachů přes zemní filtr. Mezi Městem Chodov a spo-
lečností Vodovody a kanalizace byla uzavřena smlouva na úpravu a provozo-
vání kalového hospodářství na dobu 12 měsíců. Po realizovaných opatřeních v 
souladu s projektem a provedených úpravách vykazuje čistírna odpadních vod 
příznivé hodnoty ve vzorcích vod vypouštěných do chodovského potoka a svým 
běžným provozem již neobtěžuje občany města.
      Jako pozitivní přínos pro životní prostředí ve městě lze hodnotit provoz kru-
hového objezdu na křižovatce ulic Dukelských hrdinů, Školní, Karlovarská a 
Rooseveltova, kterým se značně zlepšila propustnost této křižovatky a odpadlo 
stání vozidel s běžícími motory.

Skládka domovního odpadu
   Stálým a velkým úkolem pro ochranu životního prostředí je svoz komunál-
ního odpadu, který tvoří podstatnou část  z činností Technických služeb Cho-
dov. 
       Oproti roku 1998 prováděly v tomto roce TS svoz odpadu také na celém 
území města Lokte . Zde tato činnost skončila ke konci roku. Naopak byly pode-
psány smlouvy o odvozu odpadu s úřady v Oloví, Bublavě a Stříbrné, které bu-
dou v platnosti od ledna 2000. Koncem roku byla ze strany TS Chodov učiněna 
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opatření k udržení objemu zakázek v souvislosti se snahou konkurenční firmy 
vstoupit do regionu.
      Veškerý komunální odpad ze svozové oblasti je svážen na skládku společ-
nosti Sater Chodov s.r.o. ve Vřesové, která skládku provozuje již od 1.1.1996.
         Samostatnou kapitolou je řízený sběr nebezpečných odpadů, pro který byl 
v průběhu roku zkolaudován sběrný dvůr v Husově ulici v prostoru bývalých 
Sběrných surovin. Zde mohou občané zdarma, podnikatelské subjekty za úplatu 
ukládat do speciálních kontejnerů odpad, který by při uložení na otevřené 
skládce domovního odpadu byl nebezpečný ( chemikálie, léky, ropné produkty, 
monočlánky apod.).

Veřejná zeleň     
O veřejnou zeleň ve městě se již několik let stará firma Gardena pana Peřiny. 
Zadané práce provádí kvalitně za velmi příznivé ceny. 

Technická vybavenost městaTechnická vybavenost městaTechnická vybavenost městaTechnická vybavenost města

      V roce 1999  byla plynofikována ulice Hrnčířská a tím došlo k propojení 
Chodova s obcemi Chranišov a Nové Sedlo.
      V Nádražní ulici a v ulici U Porcelánky byla položena nová kanalizace.
Do trvalého provozu byla uvedena čistička odpadních vod.
Mezi Základní uměleckou školou  na náměstí ČSM a KASS provedla firma 
Marservis rekonstrukci horkovodního potrubí.
      Veřejné osvětlení, které je ve správě Technických služeb Chodov(TS), bylo 
oproti předchozím letům opravováno jen v havarijních případech. Ty nastaly v 
ulici Vančurova, Dvořákova a v části ulice Husova .Oprava byla řešena vý-
měnou stožárů veřejného osvětlení.

     Technické služby, které zajišťují kromě jiného i úklid místních komunikací, 
doplnily v závěru roku svůj vozový park o podvalník pro přepravu stavební me-
chanizace, obměnily   jeden osobní automobil a jeden bagr-nakladač. Byla také 
provedena přestavba samosběru Avia na nosič kontejnerů.
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Bezpečnost ve městěBezpečnost ve městěBezpečnost ve městěBezpečnost ve městě

Městská policie

    Rok 1999 znamenal pro činnost městské policie zásadní změnu, kterou před-
stavovalo dokončení městského záchranného systému  soustředěním   obou uni-
formovaných složek města (městské policie a hasičů) do areálu záchranného sy-
stému, kterým se po rekonstrukci bývalé budovy základní umělecké školy stal 
celý objekt hasičárny. Do tohoto areálu se městská policie začátkem září přes-
těhovala.
    Ke konci roku však ještě nebyla zprovozněna počítačová síť mezi městským 
úřadem a budovou městského záchranného systému, což působilo komplikace a 
omezovalo některé činnosti strážníků. Například nemožnost vstupu do evidence 
poplatníků za psy a evidence psů podle známek omezovala kontrolu.
     V souvislosti s novým systémem pojištění odpovědnosti za škodu způsobe-
nou provozem motorového vozidla zjistili strážníci v Chodově nárůst počtu au-
tovraků zejména v posledních měsících roku 1999. Problematikou autovraků a 
odstavených nepojízdných vozidel se městská policie při výkonu své práce in-
tenzívně zabývá , takže z tohoto pohledu máme město relativně čisté.
    Dalším  trvalým problémem byli i tomto roce toulaví a opuštění psi. Do 
útulku byly odváženy pouze nejnutnější případy, kdy bylo zřejmé, že pes nemá 
majitele, obtěžuje či ohrožuje občany města. Přesto byl  do útulku odvezen  re-
kordní počet 53 psů. Čtyři strážníci byli v průběhu roku vysláni na veterinární 
fakultu v Brně a byli vyškoleni pro řešení problematiky toulavých a opuštěných 
zvířat, jejich odchytu a manipulace s nimi. V září byla městským zastupitel-
stvem přijata nová obecně závazná vyhláška o místních poplatcích ze psů. 
     Při kontrole dodržování veřejného pořádku městská policie úzce spolupra-
cuje s Technickými  službami, které okamžitě provádějí opatření na základě je-
jích informací.
     Ve veřejném pořádku byl v roce 1999 zaznamenán větší počet přestupků a 
také větší počet uložených pokut. Celkem bylo pokutováno 1 115 osob v cel-
kové částce 244 750 Kč., z čehož 44 750 Kč zůstalo v roce 1999 neuhrazeno. 
   „Botičkou“ bylo za nesprávné parkování  dočasně vybaveno 652 osobních a 
18 nákladních vozidel, proti toxikomanům zakročila městská policie celkem 
294 krát,   písemnosti- předvolání k soudu byly doručeny 498 adresátům, v 533 
případech asistovali strážníci při jiných úředních úkonech, jízdní kola kontrolo-
vali 126 krát. 
      Městská policie stejně jako v minulých letech úzce spolupracuje s Policií 
ČR a vzájemně si předávají informace , které přispívají k omezení trestné čin-
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nosti na území města. Městská policie zadržela celkem 46 osob podezřelých ze 
spáchání trestného činu a předala je k dalšímu šetření Policii ČR. Z těchto pří-
padů bylo zajímavější zadržení vykradačů osobních vozidel na parkovišti nebo 
několikeré zadržení pytláků na chovném rybníku v Lesní ulici v Chodově.
   Zvýšený zájem občanů i organizací o spolupráci s městskou policií  dokumen-
tuje nárůst asistencí, pomoci občanům v nouzi, zajištění první lékařské pomoci i 
prověřování  různých oznámení občanů.
       V závěru roku provedla městská policie v zájmu snížení hluku ve městě  od-
palováním zábavné pyrotechniky  přednášky a rozhlasové relace ve školách, 
kdy byly děti upozorněny na nezákonnost a nevhodnost používání této pyrote-
chniky a na nebezpečí hrozící zejména starším lidem a zvířatům. Strážníci 
rovněž prováděli dohled nad prodejem zábavné pyrotechniky a zjistili některé 
závady, které předali k řešení České obchodní inspekci a živnostenskému úřadu.

  Policie ČR

 V roce 1999 bylo ve služebním obvodu Policie České republiky, obvodní od-
dělení Chodov ( dále PČR OO) přijato celkem 560 trestních oznámení ve věci 
spáchání různých trestných činů, z toho jich 69 bylo ve smyslu ustanovení § 
159/1 trestního řádu odloženo s tím, že se v dané věci nejednalo o trestný čin 
ani přestupek.
  Za toto období bylo spácháno 448 trestných činů, z čehož 287 trestných činů 
bylo objasněno. Objasněnost PČR OO Chodov byla 64 %. Největší podíl na 
trestné činnosti je páchání majetkové trestné činnosti v celkovém počtu 270 
trestných činů- zde se objasněnost pohybuje okolo 44 %.
  Na úseku přestupků bylo v blokovém řízení vyřešeno celkem 851 přestupků, 
kdy na pokutách bylo vybráno celkem 231 950 Kč. Největší podíl přestupků 
tvoří přestupky páchané nedodržováním bezpečnosti silničního provozu (BE-
SIP). Za účelem zlepšení dopravní situace proběhlo několik jednání na úrovni 
vedení města a Dopravního inspektorátu Okresního ředitelství Policie ČR v So-
kolově. Na základě této městské iniciativy byly v Chodově prováděny častější 
dopravní kontroly. 
   PČR OO Chodov i v tomto roce úzce spolupracovala s Městskou policií Cho-
dov.

  Požární ochrana
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  Sbor dobrovolných hasičů (dále SDH)  oslavil v tomto roce  své jubileum-  
125. výročí založení Sboru dobrovolných hasičů v Chodově . Na tyto oslavy se   
hasiči připravovali již od začátku roku. Oslavy proběhly v měsíci září a o jejich 
průběhu se zmiňuji v úvodu zápisu za rok 1999.
  SDH v tomto roce  nežil jen oslavami.   V rámci oslav Sv. Floriána 16. května 
proběhla na Novém náměstí v Sokolově výstava techniky integrovaného zá-
chranného systému, kde chodovský SDH představil svého veterána - populární 
„Erenu“.
   Družstvo  mužů si přivezlo vítězství ze soutěže O pohár starosty obce Tři se-
kery. V oblastním kole  v Rokycanech skončilo toto družstvo na 8. místě.  Dále 
v rámci soutěže o Sv. Floriána v Nejdku se díky silné konkurenci dostali naši 
hasiči jen do druhé desítky.  V soutěži O pohár starosty obce Háje obsadili v 
celkovém hodnocení sedmé místo.
   Hasičská mládež byla v tomto roce úspěšnější: 13. března v Toužimi  získali 
první místo. To potvrdili i v okresním kole hry Plamen v Habartově koncem 
května, kde se umístili na prvním místě ve všech disciplínách. Toto vítězství jim 
zajistilo postup do krajského kola (Plzeň- Skvrňany), kde obsadili 4. místo. V 
poslední soutěži tohoto roku - v 1. kole hry Plamen,  získali opět 1. místo. 
   Represivní část požární ochrany v Chodově zajišťovala  zásahová jednotka 
SDH Chodov. V roce 1999 vyjela tato ZS celkem k 148 případům, kde byla po-
třeba její pomoc:
požáry- 45
technické zásahy  -95
námětová cvičení - 5
plané poplachy - 3
Ve městě Chodov  bylo celkem 29 požárů, při nichž vznikla přímá škoda za 332 
600,-Kč. Uchráněny byly hodnoty za zhruba 3,5 mil. Kč. Bohužel se tyto požáry 
neobešly bez jednoho usmrcení a tří zranění s následnou hospitalizací.
Na základě zvyšujícího se počtu výjezdů k technickým zásahům bylo v září po-
sláno do generální opravy vozidlo A-31, které bude přestavěno na technický au-
tomobil TA-2 použitelný na likvidace   autohavárií, čerpání vody, řezání po-
lomů, otevírání bytů, úniky nebezpečných látek atd.
Prováděním oprav vlastními silami bylo na opravách a údržbě vozového parku 
ušetřeno mnoho finančních prostředků.
V oblasti školení a výcviku i nadále pokračovala spolupráce s Hasičským zá-
chranným sborem okresu Sokolov, zahájena byla spolupráce se Rychlou záchra-
nou službou Sokolov v oblasti zdravotní přípravy zaměřené hlavně na poskyto-
vání předlékařské pomoci při autohaváriích.
   
Prevence  v požární ochraně spočívala v provedení 23 kontrol městských orga-
nizací a řady preventivních požárních kontrol v podnikatelské sféře. V těchto 
kontrolách nebyly shledány závažné nedostatky .    K opačným zjištěním došli 
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hasiči při pokračujících kontrolách v panelových domech. Zde byly nalezeny zá-
vady zejména v domech v ulicích Budovatelů, Obránců míru, Osadní a ČSA.
Pro oblast prevence byla od 1.10.1999 přijata do trvalého pracovního poměru 
Ing. Alena Oravová.

Zcela novým pojmem v oblasti bezpečnosti ve městě je Městský záchranný sy-
stém. Pro jeho vytvoření bylo nutné  přestěhování  Základní umělecké školy 
Chodov do zrekonstruované budovy bývalé 3. mateřské školy na náměstí ČSM 
dne 27.7.1999. Poté byly zahájeny stavební úpravy v takto uvolněné budově. 
Celá akce byla zajišťována prací členů SDH a strážníků MP, kteří zde odpraco-
vali zhruba 1500 pracovních hodin při úpravách celé budovy ( škrábání malby, 
štukování, malování, natírání oken,   zárubní, okapů atd.)
  V budově bylo vybudováno nové operační středisko, které je obsluhováno strá-
žníkem MP. K termínu 1.10.1999 byly předány do užívání kanceláře velitele 
MP, velitele hasičů, strojní služby a oddělení prevence PO města. S platností od 
1.11.1999 byl městský záchranný systém zařazen v organizaci městského úřadu 
jako samostatný odbor. 
V rámci Městského záchranného systému byly v závěru roku zahájeny práce na 
aktualizaci havarijního plánu města a na podnět starosty města byla sestavena 
nová havarijní komise, která má 14 členů: 
starosta města                    Ing. Josef Hora
zástupce starosty                Josef Kertész
tajemník MěÚ                   Ing. Robert Franče
úsek PO,CO                     Ing. Alena Oravová
velitel SDH Chodov          Ladislav Zapf  
Městská policie                 JUDr. Jan Mikač
Poliklinika                        Ingrid Hložková
VOSS                               František Pfeiffer
ZČE                                  Vladimír Zubzanda
ZČP                                  Jiří Franze
TS Chodov                       Rudolf Pocklan
Marservis                          Václav Rumlena
MěÚ Chodov                     Ing. Zdeněk Gaudek - vedoucí správního odboru

Zdravotnictví Zdravotnictví Zdravotnictví Zdravotnictví 
    Poliklinika Chodov, jako regionální poskytovatel zdravotní péče, i nadále zů-
stává příspěvkovou organizací města Chodova. V současné situaci, kdy stále je-
ště není ujasněna státní koncepce zdravotnictví, ani úloha tohoto zařízení v 
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rámci připravované krajské koncepce zdravotnictví, je tento způsob existence 
zařízení pro občany města nejoptimálnější.
     V privátních ordinacích poskytuje zdravotní služby 5 praktických lékařů pro 
dospělé, 4 dětští lékaři, internista, neurolog, gynekolog a oftalmolog. 1 x týdně 
ordinují lékaři kožní, ušní-nosní-krční, rehabilitační a  ortoped, 3 x týdně chirur-
gové. Denně pracuje laboratoř OKBH. Zubních lékařů je v Chodově celkem 5, z 
toho 3 na poliklinice. Mimo polikliniku je v Chodově ještě jedna soukromá gy-
nekologická ordinace MUDr. Janečky. 
       Od ledna byla zahájena činnost soukromé ortoptické a pleoptické cvičebny 
pro děti s vadami zraku. Ta   fungovala po dobu šesti let v 1. mateřské škole v 
Zahradní ulici, kde byla pro nezájem rodičů zrušena. Nyní  zde paní Jana Ma-
choňová vede tuto soukromou praxi  jako jediná v celém okrese. 
      Ve státem dotované Lékařské službě první pomoci (LSPP) pracovalo na zá-
kladě dohod o činnosti 19 lékařů, průměrně každý z nich odpracoval 2 služby v 
měsíci, tj. v odpoledních a nočních hodinách od 17,00 hod. do 7,00 hod. násle-
dujícího dne a o sobotách, nedělích a svátcích.
        V budově polikliniky pokračovaly práce na opravách a úpravách tak, aby  
časem byly efektivněji využity všechny prostory, které je třeba  vytápět, osvětlo-
vat a uklízet. V současné době je již zhotoven projekt, po jehož realizaci budou 
nejpozději ve 2. pololetí 2000 přestěhování dětští lékaři do 4 nových ordinací v 
hlavní budově a do dosud neužívaných prostor bude přestěhována ordinace lé-
kařské služby první pomoci s přístupem mimo hlavní vchod polikliniky .
    Ve zdravotnictví spádové oblasti Chodov nebyly v roce 1999 zaznamenány 
mimořádné události, které by výrazněji ovlivnily život obyvatel. V prvních 
měsících roku se nemocnost pohybovala mezi 6,5 - 8,5 %, kdy byla výrazně 
ovlivněna chřipkovou epidemií. V průběhu roku pak nemocnost kolísala mezi 
6,9 - 7,2 % , kdy zhoršení přinesla až další chřipková epidemie v závěru roku. 
Nárůst pracovních neschopností je zvláště patrný v regionech se stoupající ne-
zaměstnaností. V tomto ohledu není Chodov s postupným nárůstem nezaměst-
nanosti výjimkou.

Sociální péčeSociální péčeSociální péčeSociální péče

  I v roce 1999 rostlo procento nezaměstnanosti. Z 8,9 % v lednu 1999 se zvý-
šila v průběhu roku na okrese Sokolov na 10 %  v prosinci 1999 (mikroregion 
Chodov- leden 8,54 %, prosinec 10,99 %).  Tato stoupající nezaměstnanost  se 
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projevila  i v počtu a výši vyplacených dívek sociální péče, které vyplácí odbor  
sociálních věcí a zdravotnictví MěÚ. Za rok 1999 bylo na dávkách vyplaceno 
celkem 17 328 703,-Kč, z toho rodinám s dětmi 7 605 703,-Kč, nezaměstnaným 
osobám samostatně žijícím 8 525 338,-Kč, starým občanům 26 533,-Kč a těžce 
zdravotně postiženým  1 170 896,-Kč.
 

        Domov- penzión pro důchodce
   Obyvatelé chodovského Penziónu se zapojili do celostátní akce k Mezinárod-
nímu roku seniorů.  Mezi jednotlivými penzióny, ústavy sociální péče a domovy 
důchodců z celé republiky se soutěžilo v ručních pracích, recitaci, zpěvu, karet-
ních hrách a ve hře v šachy. Chodovští získali vavříny v okresním kole, kdy v 
recitaci a zpěvu zvítězila paní Irena Svobodová (nar. 1932), v ručních pracích 
paní Marie Bencziková (nar. 1925) a v karetních hrách paní Anna Hlaváčková 
(nar. 1929). Vítězky okresního kola se zúčastnily i krajského kola, kde v recitaci  
obsadily 2. místo a v ručních pracích 3. místo.

  Kluby důchodců
       V obou klubech probíhala pravidelná činnost. Jejich členové se také zapo-
jili do akcí, pořádaných k Mezinárodnímu roku seniorů.

Pečovatelská služba
       Pečovatelskou službu ve městě i nadále zajišťoval Okresní ústav sociálních 
služeb Sokolov a byla zabezpečována zhruba na stejné úrovni a ve stejném roz-
sahu jako v roce 1998.

Péče o staré občany
     V rámci Mezinárodního roku seniorů připravil odbor sociálních věcí a zdra-
votnictví  pro seniory města 3 poznávací zájezdy, 1 návštěvu Městského divadla 
Karlovy Vary, turnaj v kuželkách (zúčastnilo se 14 soutěžících- v kategorii 
mužů zvítězil pan Jiří Holeček-73 let, v kategorii žen paní Svatava Sedláková-
65 let) a dále ve velkém sálu KaSS seniorský podvečer, na kterém chodovské 
seniory    pobavili pan Libor  Pantůček a dechový orchestr Březovanka.
      Dále senioři mohli pravidelně 2x týdně navštěvovat zdarma místní bazén a 
ti, kteří se stravovali ve školních jídelnách nebo v penziónu, dostávali od města 
příspěvek na jeden oběd ve výši 3,50Kč.
     V roce 1999 se 17 obyvatel města dožilo  90 a více let. Osobně jim k jejich 
výročí popřáli zástupci města a zástupce odboru sociálních věcí  a zdravotnictví 
(dále SVaZ).
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Péče o rodinu a děti

    Nad výchovou nezletilých dětí nařídil odbor SVaZ 1 dohled (4děti). Počet 
dětí, nad kterými je nařízen dohled, dosáhl v r. 1999 počtu 17. Počet dětí 
umístěných v ústavní péči dosáhl počtu 61.
 Za rok 1999 vykázaly základní školy u chodovských dětí celkem 5 327 zame-
škaných neomluvených hodin (1. ZŠ  834, 2. ZŠ 1 558, 3. ZŠ 2 506 a ZvŠ 426 
hodin).
  Zvýšený počet neomluvených hodin ovlivnila i absence žáků, zejména róm-
ských dětí, které se svými rodiči vycestovaly mimo republiku (nejvíce do Ang-
lie).
V souvislosti s neomluvenou absencí dětí podal odbor 5 návrhů na projednání v 
přestupkové komisi OkÚ Sokolov.

     Ve druhém pololetí  roku bylo, z důvodu neustálého porušování ubytovacího 
řádu, pozastaveno přidělování míst v ubytovně pro matky s dětmi . 

Stacionář pro mentálně postižené děti a mládež
       Stacionář navštěvovalo v roce 1999 26 dětí a dospělých, kteří byli zařazeni 
v denním pobytu. Naplno začal pracovat klub pro mládež a dospělé s mentálním 
postižením. Součástí terapie a výchovy se stala práce v dílně. Rozšířena byla hu-
dební výchova a stacionář získal nové kvalitní hudební nástroje. Ve spolupráci s 
Domem dětí a mládeže Chodov byla zavedena pravidelná arteterapie v kera-
mické dílně. V rámci roku seniorů byl navázána spolupráce s penziónem pro dů-
chodce, kde děti ze stacionáře vystoupily se svým programem.
  V září začal stacionář spolupracovat s galerií Cesty ke světlu malíře 
PhDr.Zdeňka Hajného  v Praze, kde proběhla výstava prací dětí ze stacionáře. 
Stacionář získal nového patrona v osobě herečky Táni Fischerové, která se akcí 
v galerii účastnila jako host.

Zdravotnictví
Starosta města přijal 14 čestných dárců krve s více jak 55 odběry. 
 Od měsíce května je na Poliklinice Chodov zajišťována poradenská služba pro 
zdravotně postižené občany města. Tuto službu zajišťuje Středisko pro poraden-
ství a sociální rehabilitaci Sokolov.
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ŠkolstvíŠkolstvíŠkolstvíŠkolství

Mateřské školy
   V roce 1999 bylo  v provozu   pět mateřských škol s celkovou kapacitou pro 
475 dětí předškolního věku. Skutečně zapsaných dětí bylo průměrně 468.

Mateřská škola v Zahradní ulici- ředitelka Jiřina Dvořáková
- v této mateřské škole byla v provozu třída pro děti ze sociokulturně znevý-
hodněného prostředí a byla zcela využita
Mateřská škola ve Školní ulici - ředitelka Eva Vávrová
Mateřská škola v ulici U Koupaliště- ředitelka Marcela Davídková
Mateřská škola v Nerudově ulici - ředitelka Jana Piklová
Mateřská škola v ulici U Porcelánky - ředitelka Jana Jansová

V průběhu roku se děti z mateřských škol zúčastňovaly řady akcí, které pro ně 
připravil   KASS   v   rámci   programu Mládež a kultura, docházely do sauny a 
bazénu, navštěvovaly DDM, ZUŠ a základní školy . Ředitelky mateřských škol 
zorganizovaly pro děti mnoho mimoškolních akcí- výlety do ZOO, karnevaly, 
loučení s předškoláky atd.
Řada dětí navštěvovala i kroužky různého zaměření, které mají v  některých ma-
teřských školách již tradici.
Tradici mají i vystoupení dětí   z mateřských škol v Penziónu pro důchodce, 
kam děti několikrát   do roka docházely, a také vystoupení dětí z mateřské školy 
v Nerudově ulici v obřadní síni při vítání nových občánků města.
Děti z   některých    mateřských    škol,    i když   v   podstatně menším počtu 
než v předchozích letech, vyjelo na školu v přírodě.

Základní školy
   V počtu navštěvovaných základních škol ve městě nedošlo k žádné změně, v 
provozu jsou zatím tři základní školy a jedna škola zvláštní.

     Základní škola v Komenského ulici  
 byla vedena i v tomto roce Mgr. Pavlem Vlasákem.   Do 29 tříd   docházelo cel-
kem 724 žáků, z čehož 684 bylo chodovských a zbytek dojíždějících. Tyto žáky 
vyučovalo 37 učitelů. Do školní družiny bylo zapsáno 125 žáků, školní jídelnu 
navštěvovalo průměrně 360 strávníků.
  V mimoškolní činnosti škola svým žákům nabízela zájmové kroužky se za-
měřením výtvarným, sportovním a dramatickým.
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     Čas předvánoční zpříjemnila škola svým žákům uspořádáním koncertu sku-
piny Roháči v evangelickém kostele. Tato velmi zdařilá akce se snad stane zá-
kladem pro   tradici. 
 V červnu 1999 ukončilo školní docházku 63 žáků.
  V průběhu letních prázdnin bylo provedeno zateplení vnějšího pláště 2. stupně 
této školy včetně barevného řešení omítek,  byla natřena okna a provedeny další 
práce, jejichž výsledkem bylo celkové zlepšení vzhledu  budovy.

Základní   školu  ve  Školní  ulici 
řídil   Mgr.  Milan Kovářík .  Ve 25 třídách s celkovým počtem 580 žáků vyučo-
valo 31 učitelů. Školní družinu ve 4 odděleních navštěvovalo 100 žáků, do 
školní jídelny docházelo průměrně 250 žáků.
Z mimoškolní činnosti si děti mohly vybrat kroužek sportovní, dramatický, do-
pravní a keramický, kroužek atletiky a sportovních her.
Povinnou školní docházku v tomto roce ukončilo 62 žáků, z nichž pouze 47   
žáků odcházelo z 9. ročníku.

Základní škola v Husově ulici 
byla také v tomto roce řízena Mgr. Ladislavem Stojanem. 655 žáků, docházejí-
cích do 27 tříd, bylo vyučováno 34 učiteli. Povinnou  školní docházku ukončili 
72 žáci, z jichž 11 vycházelo z nižších ročníků. 
Do školní družiny bylo zapsáno 114 žáků . Školní jídelnu navštěvovalo prů-
měrně 300 strávníků. V bývalých třídách s rozšířenou výukou cizích jazyků a 
tzv. studijních třídách II. stupně školy pokračovala výuku anglického jazyka ve 
formě nepovinného předmětu a hodinách volitelného předmětu 3x týdně. Pro 
žáky s vadným držením těla byl otevřen kroužek plavání a zdravotní TV, žáci s 
vrozenými vývojovými vadami se mohly zdokonalovat v kroužku dyslektické a 
logopedické péče.
  Škola rozšířila spolupráci s DDM a i v dopoledních hodinách navštěvuje počí-
tačovou klubovnu a keramickou dílnu v rámci výuky.
  I v  tomto roce pokračovala spolupráce se školou v Kamsdorfu, nový kontakt 
byl navázán se školou v USA ve státě Michigan- její zástupci již navštívili naši 
chodovskou školu a zúčastnili se řady akcí, které pro ně byly vedením školy při-
praveny.
   Škola byla opět velmi aktivně zapojena do „Hnutí na vlastních nohou“. Sto-
nožkový týden od 11. do 15. 10.1999  měl  název „Sanitka pro Kosovo“ . For-
mou prodeje obrázků a keramických kytiček  vlastní výroby děti ZŠ Husova 
ulice významně přispěly ke zdaru této akce.
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  Žáci všech základních škol se v průběhu roku   zúčastnili řady soutěží - např. 
soutěže O pohár starosty města,   soutěží sportovních , vědomostních i  umělec-
kých. Školy uspořádaly také besedy, exkurze, výlety a dalších akce, kterými 
zpestřily výuku svých žáků.

Zvláštní škola v Nejdecké ulici 
byla vedena paní Zdeňkou Nídlovou. V 8 třídách zvláštní školy bylo zapsáno 74 
žáků, do dvou pomocných tříd docházelo 14 dětí. Školní družinu navštěvovalo 
10 žáků. Pedagogický sbor čítal 13 učitelek.
I v roce 1999 fungovaly dvě pomocné třídy  na detašovaném pracovišti ve sta-
cionáři Mateřídouška . 
  V tomto roce se vedení školy podařilo vybudovat počítačovou hernu, která 
byla vybavena repasovanými počítači a počítači darovanými.
  V mimoškolní činnosti byly děti zapojeny do tělovýchovného kroužku a do 
kroužku práce s počítačem.
   Klub přátel pro pomoc mentálně postiženým dětem působil při zvláštní škole 
již sedmým rokem a i v tomto roce  podílel na přípravě  a finanční podpoře řady 
akcí.

 V soutěži  O pohár starosty města 
 zápolily chodovské základní školy již ve čtvrtém ročníku,  tentokrát v těchto 
disciplínách: plavání, recitace poezie, literární soutěž v psaní poezie a prózy, 
polytechnická soutěž s námětem „Hračka  mého kamaráda“, pěvecká   soutěž ,  
a   výtvarná soutěž s námětem „Hasiči včera, dnes a zítra“. 
   V celkovém hodnocení se školy umístily takto:
1.místo :ZŠ Husova ulice - pohár si již ponechává, jelikož obhájila loňské vítěz-
ství 
2.místo:  ZŠ Komenského ulice
3. místo: ZŠ Školní ulice

  Vyhlášení výsledků    a    ocenění    jednotlivých  škol bylo v součinnosti 
DDM a KASS doprovázeno velmi zdařilým programem, na kterém se podíleli i 
soutěžící z jednotlivých soutěží. Překvapením byla  přehlídka módy pro mladé. 
Celá akce byla završena  diskotékou v doprovodu místní hudební skupiny Ala-
balabamba.

Střední školy
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  Stále jedinou střední školou ve městě je obchodní akademie ve Smetanově 
ulici. Jejím ředitelem je i nadále ing. Valentin Cenov.
   Tato střední škola je koncipována jako univerzální střední škola obchodně-
podnikatelského zaměření, která připravuje absolventy na výkon různorodých 
činností, spojených s podnikáním a administrativou. Ve školním roce 1998/99 
byly na škole dva první ročníky, tří třetí ročníky a dva čtvrté ročníky. Absence 
druhých ročníků byla způsobena přechodem základní školní docházky z osmi-
leté na devítiletou. Žáci školy se v průběhu roku zúčastnili lyžařského výcviku 
(1. ročníky), sportovně-turistického kurzu (2. ročníky), řady sportovních akcí, 
soutěže v psaní na stroji a PC a dalších . Za zmínku stojí také  účast na zdra-
votní akci  „Kýbl ekonomické krve“ , v jejímž rámci studenti OA darovali svou 
krev.
   Škola se stejně jako v předchozím roce prezentovala na akci Škola 99. Středo-
školská akce Sonda MATURANT 99 proběhla v dubnu 1999. O vypovídající 
hodnotě výsledků této celostátní akce bylo hodně diskutováno. Lze však říci, že 
žáci OA v této akci obstáli vcelku shodně s tím, jak později dopadli u maturit-
ních zkoušek.

Základní umělecká škola
  Ředitelkou ZUŠ byla nadále PhDr.Ilona Juhásová. 
V hudebním, výtvarném, tanečním a literárně dramatickém oboru vyučovalo 
celkem 23 učitelů. Do zmíněných oborů bylo zapsáno 490 žáků.
 V tomto roce oslavila     chodovská      ZUŠ 30. výročí vzniku samostatné školy 
v Chodově. V duchu tohoto jubilea se nesly všechny akce, které v průběhu roku 
škola pořádala. Pro připomenutí  tohoto výročí byl školou uspořádán slavnostní 
koncert, na němž účinkovali převážně bývalí absolventi ZUŠ Chodov , kteří 
nyní studují na konzervatořích nebo vysokých školách s hudebním zaměřením.
  Pěkný grafický znak, připomínající toto jubileum, vytvořila pod vedením uči-
tele V. Hrebeňáka žákyně Kateřina Tůmová a  pro  využití v počítačové tech-
nice jej zpracoval Jan Juhás ( oba žáci VO ZUŠ).
   Žáci školy se zúčastnili řady soutěží , v nichž obsazovali přední místa. Za vše-
chny jmenuji úspěch žáků VO , kteří se svým souborem „Dekorativní kompo-
zice“ postoupili do ústředního (tj. celorepublikového) kola.
    Některé zejména organizační komplikace způsobilo stěhování hudebního ob-
oru do bývalé mateřské školy na náměstí ČSM v prvních dnech letních prázd-
nin. Školní rok 1999/2000 byl již zahájen v nových prostorech. V této budově 
bylo v suterénu   vybudováno   nahrávací studio a  učebna pro bicí nástroje . Do 
přízemí byl situován koncertní sál, s jehož podlahou byly zpočátku značné pro-
blémy z důvodu vlhkosti podkladu .   První patro tvoří administrativní zázemí 
školy, sborovna a   učebny, ve druhém patře jsou učebny a sklady nástrojů. Ve-
nkovní stavební úpravou byla budova zpřístupněna imobilním občanům a bylo 
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zde také vybudováno malé parkoviště v areálu školy. Přilehlá zahrada zůstala 
zatím bez úpravy. Rekonstrukce  bude  řešena v souladu se zpracovaným pro-
jektem v příštím období v rámci revitalizace celého náměstí ČSM.

   Kruh přátel hudby , který v tomto roce zahájil již 25. sezónu,  představil cho-
dovskému publiku opět řadu špičkových umělců:
11.2.   dechový soubor Afflautus Quintet   v evangelickém kostele      
18.3.   Kateřina Englichová - harfa - v evangelickém kostele
7.8.     Pavel Kohout - varhany  v kostele sv. Vavřince
30.9.   Vlachovo kvarteto Praha - v evangelickém kostele
21.10. Adamusovo trio - v evangelickém kostele
18.11. Guitarreo - v evangelickém kostele

Dům dětí a mládeže

  Ředitelkou DDM byla i v roce 1999 paní Renáta Doležalová. Činnost DDM 
spočívala především  v zabezpečení pravidelné zájmové činnosti dětí v zájmo-
vých útvarech a kursech, ale početná byla i činnost příležitostná- kulturní a 
sportovní akce, zájezdy, soutěže. Činnost DDM zajišťovaly 3 interní pedago-
gické pracovnice a 47 externích pracovníků. V 58 kroužcích bylo zapsáno 928 
členů . Akce, které DDM pořádal však nebyly určeny jen pravidelným ná-
vštěvníkům DDM. Příkladem může být  1. ročník drakiády, mikulášská nadílka, 
maškarní karneval, výlet do ZOO, diskomaraton, celoměstské oslavy MDD a 
další.
  V závěru roku ,  na základě  dopisu  z    Ministerstva  školství, mládeže a tělo-
výchovy, začalo město ve spolupráci s ředitelkou DDM připravovat jeho pře-
chod  do tzv. právní subjektivity. Po několika   jednáních se Školským úřadem v 
Sokolově a na základě nových informací z Ministerstva školství, mládeže a tělo-
výchovy bylo od této změny zatím upuštěno.

KulturaKulturaKulturaKultura
         Současný hektický život moderního města byl v květnu zklidněn vstupem 
historie v podobě velkého středověkého rytířského turnaje na koních pod ná-
zvem „Traken“, který se uskutečnil  na louce za autobusovým nádražím. To-
muto rytířskému klání předcházel uvítací ceremoniál před radnicí a průvod po 



34

městě. Tato neobvyklá podívaná měla vysokou návštěvnost a přispěla k připo-
menutí výročí, která město v tomto roce oslavovalo.
       Nejvýznamnější kulturní událostí tohoto roku bylo uspořádání oslav 805. 
výročí od první historicky doložené zmínky o obci Chodov, 105. výročí pový-
šení Chodova na město a 125. výročí založení Sboru dobrovolných hasičů v 
Chodově.
   O přípravě a průběhu oslav jsem se již zmínila v úvodu zápisu .
    Za zmínku stojí zpráva ze sousedního okresu- po šesti letech, kdy probíhala 
generální oprava, se 25.června pro návštěvníky opět otevřelo Městské divadlo v 
Karlových Varech .Rekonstrukce divadla stála čtvrt miliardy korun. 

Kulturní a společenské středisko
       Ředitelem této městské příspěvkové organizace byl i v roce 1999 pan Mario 
Hanáček.
        V průběhu roku se zde konala celá plejáda akcí různých žánrů . Pro tance-
chtivé  byly uspořádány téměř tři desítky  zábav, plesů, karnevalů a bálů.  Mi-
lovníky mluveného slova jistě zaujala představení Jeviště bez líčidel, ve kterých 
se   tentokrát   představili herci Veronika Žilková, Pavel Nový a televizní mode-
rátorka Eva Jurinová, a několik estrád bavičů a imitátorů. 
   Hudebním projevem se v Chodově prezentovala skupina Šlapeto Praha,  Kar-
lovarský dívčí pěvecký sbor, Dobrý večer Quintet,     pěvecký sbor Rolnička z 
Prahy, orchestr Triumf , Wabi Daněk s Milošem Dvořáčkem a řada dalších.
   Z dalších akcí, pořádaných KASSem stojí za povšimnutí vystoupení Kouzel-
ného divadla Praha, Hudebního divadla Brno, skupiny Duo Carlos, historického 
šermu Discordia a módní přehlídka Móda Euro fashion Karlovy Vary. 
    V KASSu byly pořádány i akce jiných pořadatelů, např. Zamykání školy-
Miss škola (akce 1.ZŠ Chodov), Regionální turnaj v  moderních šipkách, První 
celostátní  liga  boxu  mužů,  Slavnostní  vyhlášení    sportovců  města Chodova 
a Slavnostní vyhlášení výsledků soutěže O pohár starosty města.  
    Stejně jako v minulých letech pořádal KASS i  tradiční regionální trhy a ve 
společenském sále celkem 19 prodejních akcí spotřebního zboží.
    Již ve III. ročníku představili své hobby plastikoví modeláři, zahrádkáři na 
okresní výstavě předvedli své výpěstky ovoce, zeleniny, květin a kaktusů. Sou-
částí   této výstavy byl  i  první  ročník  výstavy  Agro-hobby  Chodov  1999  a 
Auto-motor Chodov 1999.
     V programu Mládež a kultura navštívilo filmová představení celkem 12 160 , 
divadelní představení 4 736 a koncerty 4 225 návštěvníků. Tyto akce byly pořá-
dány pro děti z mateřských škol chodovských, vintířovské a božičanské, pro 
školní družiny a žáky základních škol chodovských, ale i z Vintířova, Boži-
čan,Lokte a Nového Sedla a  pro studenty středních škol z Chodova a Lokte.
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V M ěstské galerii,
která byla v roce 1999 organizační součástí KASS, byly  pořádány tyto výstavy:
- keramika - Klára Barešová,Sokolov
- figurální keramika- Jar. Pleskot a Savvos Vojazaglu, Plzeň
- obrazy- Viktor Gajdoš, Praha
- výstava prací absolventů ZUŠ, Chodov
- výstava výtvarných prací a hraček žáků ZŠ Chodov
- výstava kaktusů, bonsaí a sukulentů- Sokolov
- výstava k 125. výročí Sboru dobrovolných hasičů, Chodov
- obrazy- současná německá výtvarnice  Marian Lucka, Arzberg
- obrazy- Jana Hrušková, Domažlice
- obrazy- Karel Berger, Karlovy Vary

Městská knihovna
     Ředitelkou MěK byla v roce 1999 paní Jana Bernatová. V této městské pří-
spěvkové organizaci bylo zaměstnáno celkem 7 pracovnic ( z toho 3 odborné) a 
od 1.9.1999 byl pro službu na internetu přijat pracovník na 30 hodin týdně. 
       V knihovním  fondu   bylo  evidováno 35 886 svazků pro dospělé   čtenáře  
a 14 803 svazků pro mládež.  Dále  zde  bylo  k výpůjčce i  k   použití v    kni-
hovně  
1225 CD, videokazet, magnetofonových pásků a gramodesek.
      V roce 1999  se  do  knihovny  přihlásilo 1 514 čtenářů, z  toho 713 dětí do 
15 let. Oproti roku 1998 stoupl počet čtenářů o 153, v hudebním oddělení  se 
počet uživatelů zvýšil o 92.
      Městská   knihovna  pořádala  také  v  tomto  roce   různé  soutěže,  exkurze  
a přednášky pro celkem 1652 posluchačů.
       Od 1.10.1999 byl do provozu uveden internet . Na  počítačovou techniku 
bylo v roce 1999 vynaloženo 75 tisíc Kč.
         V budově MěK byla v průběhu roku vyměněna v 1. patře v hudebním od-
dělení okna za plastová, byly zde také sníženy stropy a vyměněno stropní 
osvětlení.

Kulturní památky
     V počtu ani stavu kulturních památek nedošlo v roce 1999 k žádným 
změnám. V závěru roku zahájila římskokatolická církev veřejnou sbírku na ge-
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nerální opravu varhan v kostele sv. Vavřince. Tyto varhany byly  postaveny v 
roce 1942 varhanářem ze Selbu. Poslední oprava varhan byla provedena v roce 
1972 ing. Vachudou, který  nyní také varhany opět prohlédl a posoudil jejich 
současný stav. Varhany jsou silně znečištěny a opotřebovány, což zhoršuje je-
jich laditelnost. Sbírka je „putovní“, to znamená, že schránka je přemisťována 
na různé kulturní a společenské akce . Jelikož celková částka potřebná na rozsá-
hlou opravu varhan představuje cca 200 tis. Kč, přislíbilo město Chodov, že se 
na ní bude také finančně podílet. O tom ale bude rozhodnuto až v příštím roce.

Místní tisk
    Stejně jako v minulém roce vydával KASS měsíčník Zpravodaj města Cho-
dova, ve kterém byly zveřejňovány informace  o činnosti městského úřadu a pří-
spěvkových organizací města, o jednáních městské rady, městského zastupitel-
stva , různá sdělení občanů města, sportovních a zájmových organizací. Rozsá-
hlá inzerce umožnila udržet bezplatný tisk a distribuci Zpravodaje do téměř 
všech domácností.  
       V březnu tohoto roku se v domovních schránkách objevily výtisky „Zpravo-
daje“ s vyobrazením chobotnice, s jejichž vytištěním neměl KASS nic společ-
ného. V těchto „Zpravodajích“ byl veden politický útok na představitele města, 
zejména na p. Josefa Kertésze a ing. Jana Smolku v souvislosti se znovuprove-
denými volbami.
         O průběh voleb, ale i další dění ve městě se živě zajímal Sokolovský de-
ník, Týdeník Sokolovska i další noviny. 

       Katalog sportovních a nesportovních organizací byl v roce 1999 vydán již 
podruhé v redakci odboru školství, mládeže, kultury a sportu Městského úřadu 
v Chodově. Tento druhý ročník měl poutavější obálku a jeho obsah byl aktuali-
zován.
        

Sport, tělovýchovaSport, tělovýchovaSport, tělovýchovaSport, tělovýchova
       Tolik chtěné a v loňském roce uskutečněné zprovoznění skateparku bylo v 
začátku letošního roku provázeno řadou stížností a petic obyvatelů přilehlých 
domů. Důvodem stížností byl údajný nepřiměřený hluk, doprovázející tento 
sport. Po mnoha jednáních s představiteli klubu SK8 a dalších snahách o vyře-
šení této situace rozhodl starosta města o uzavření tohoto areálu od 19.5.1999. 
Poté byl hledán náhradní prostor pro přemístění překážek. Na dobu od července 
do konce října byla uzavřena smlouva s podnikem Chodos Chodov, kam byly 
překážky přemístěny a skatepark byl v prostoru tenisových kurtů bývalého 
Středního odborného učiliště Chodos zprovozněn.
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      V počtu ani složení sportovních organizací ve městě  nedošlo v tomto roce k 
výrazným změnám. Pouze již výše zmiňovaný klub SK8 se stal dalším oddílem 
TJ Batesta Chodov.
    Všechny sportovní organizace se v průběhu roku snažily o co nejlepší prezen-
taci své činnosti a o dosahování co nejlepších sportovních výsledků, což se 
mnohým velmi dařilo. 
       Příkladem za všechny může být úspěch hráčů stolního tenisu TJ Batesta, 
kteří v Pardubicích na Přeboru ČR družstev do 12 let obsadili 1. místo. Tohoto 
kolektivního úspěchu dosáhlo družstvo ve složení Plaček František, Kovačič 
Petr, Žák Jan, Noveský Leon pod vedením trenérů Karla Malého a Petra Kova-
čiče. 
     

 Nejlepší sportovci města Chodova
 za rok 1998 byli slavnostně vyhlášeni dne  18. února. 

kategorie mládež-kolektivy:
- družstvo starších žáků Školního atletického klubu Chodov
- družstvo šestka vlčat Junáku Chodov

kategorie dospělí- kolektivy:
- družstvo mužů „A“- oddíl odbíjené TJ Spartak Chodov
- družstvo mužů Školního atletického klubu Chodov

kategorie mládež- jednotlivci:
-František Plaček- člen oddílu stolního tenisu TJ Batesta Chodov
- Filip Bufka- člen oddílu stolního tenisu TJ Batesta Chodov
- Miroslav Pohůnek - atlet Školního atletického klubu Chodov
- Jan Makula - atlet Školního atletického klubu Chodov
- Zdeněk Čechura- atlet Školního atletického klubu Chodov
- Jan Dočkal- atlet Školního atletického klubu Chodov
- Ondřej Šustr - fotbalista - mužstvo Žáci „A“ TJ Spartak Chodov
- Vendula Vokalová - členka Karate klubu Chodov
- Vendula Hlavačíková - členka Karate klubu Chodov
- Zita Vokalová - členka Karate klubu Chodov

kategorie dospělí- jednotlivci
- Miloš Černý - člen družstva kickboxu Karate klubu Chodov
- Jiří Kiss- člen družstva kickboxu Karate klubu Chodov
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- RNDr. Pavla Kováříková- atletka Školního atletického klubu Chodov
- Iveta Krásná- členka volejbalového oddílu TJ Spartak Chodov

kategorie trenéři kolektivů mládeže:
- Vladimíra Randjelovičová- trenérka gymnastiky, rytmické gymnastiky, aero-
bicu 
  TJ Batesta  Chodov
- Karel Malý - trenér oddílu stolního tenisu TJ Batesta Chodov
- Mgr. Libor Dočkal - trenér družstva Školního atletického klubu Chodov

 Město Chodov také v tomto roce přispělo ze svého rozpočtu sportovním orga-
nizacím, pracujícím s mládeží  na jejich činnost, jednotlivcům pak také na účast 
při vrcholných sportovních soutěžích.
  Město podpořilo také 18.celostátní sraz Turistických oddílů mládeže České re-
publiky, který se v Chodově uskutečnil v době od 16. do 31. července. Bezmála 
dvě stovky účastníků denně vyrážely na různé turistické trasy nebo trávily spo-
lečně prázdninový pobyt s vrstevníky stejné zájmové orientace jiným způsobem 
aktivního odpočinku. Ubytování poskytlo město Chodov pořádající organizaci 
bezplatně v budově základní školy v Husově ulici a přispělo i finančně na za-
jištění organizace této akce. Hlavní organizátorkou a duší celého srazu byla cho-
dovská turistka paní Růžena Štěpánková.
   Na území města již řadu let působí další sportovní organizace - TJ Vřesová .   
Její název vznikl v době, kdy pracovala při tehdejším Kombinátu pro využití 
hnědého uhlí Vřesová. Tato TJ vyvíjí činnost, kterou žádná jiná TJ v Chodově 
neprovozuje. Je to především lední hokej, oddíl turistiky (výše zmíněná akce), 
oddíl nohejbalu a oddíl ČASPV - minikopaná. Organizační začlenění jako 
mimochodovské tělovýchovné jednoty vedlo chodovské radní k rozhodnutí       
o neposkytnutí příspěvku na činnost mládeže.

Veřejná administrativaVeřejná administrativaVeřejná administrativaVeřejná administrativa

            V oblasti peněžnictví měly prim i v tomto roce Česká spořitelna a Ko-
merční banka.Další peněžní ústav Agrobanka Praha, a.s. přešla v průběhu roku 
pod GE Capital Bank , a.s.
                 Nová pracoviště úřadů, pojišťoven a pod. nebyla v tomto roce v Cho-
dově otevřena. 
                 Se sociální situací ve městě v souvislosti s rostoucí nezaměstnaností  
byl asi nejvytíženějším úřadem ve městě Úřad práce. Ten registroval ke konci 
roku ve městě Chodov 803 nezaměstnaných, z čehož 368 bylo žen. Procento ne-
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zaměstnanosti se vyšplhalo na 9,69 % v Chodově, v mikroregionu Chodova pak 
na 10,99 %. Zajímavá je i vzdělanostní struktura zde registrovaných uchazečů o 
zaměstnání : 
s nedokončeným vzděláním         69
se základním vzděláním              347
vyučený v oboru                         246
se středoškolským vzděláním      131
s vysokoškolským vzděláním        10

Hospodářský životHospodářský životHospodářský životHospodářský život

Průmysl
        Struktura větších podniků a firem se v roce 1999 výrazně nezměnila. V po-
předí jejich výčtu zůstávají Karlovarský porcelán,a.s., manufaktura Chodov, 
dále Chodos Chodov, s.r.o., Glaverbel Chodoglav a.s. , Lincoln CZ s.r.o. a An-
Tip spol.s r.o. K těmto a dalším něco málo bližších údajů z roku 1999:

Karlovarský porcelán a.s. ,manufaktura Chodov
       Chod porcelánky v roce 1999 byl přesným odrazem hospodářské krize ce-
lého státu. kdy se téměř všechny podniky potýkají s následky nízké koupěschop-
nosti obyvatelstva.
     Růžový porcelán se stále více stává zbožím zbytným ve srovnání se základ-
ními životními potřebami.  Do obchodní politiky zasáhla výrazně i situace v Ru-
sku, které bylo významným odběratelem růžového porcelánu.
       První polovina roku byla ještě pokusem udržet produkci v míře předchozích 
let, ale došlo pouze k navyšování zásob hotových výrobků.   Proto musel závod 
přistoupit k opatřením, která měla vést k jejich následnému snižování.  ( zkrá-
cení pracovní doby zaměstnanců, plynulé snižování stavu zaměstnanců v rámci 
odchodů do důchodu  - i předčasného ).V rámci závodů Karlovarského porce-
lánu byli krátkodobě posíláni někteří zaměstnanci na výpomoc do jiných zá-
vodů.
       Vzhledem ke snížené poptávce po dárkovém sortimentu začal závod hledat 
možnosti náhradní výroby. Stále více sortimentu se začíná vyrábět z bílého po-
rcelánu a závod přistupuje i na jednorázové zakázky, které však příliš nezapa-
dají do jeho produkce.
       Zvýšenou aktivitu je možné zaznamenat ze strany vývozního závodu Po-
rcela Plus, který se pokouší najít pro závod náhradní program.
     V důsledku výše uvedených skutečností se již v závěru roku podařilo vý-
razně snížit zásoby hotových výrobků a většina zaměstnanců se vrátila i k nor-
málnímu režimu pracovní doby. Dokonce oproti plánovanému odchodu celého 
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závodu před vánocemi na nucenou dovolenou   došlo k tomu, že velká část za-
městnanců pracovala i mezi svátky.
    Přestože původní plán produkce nebyl splněn, díky pečlivému a přísnému re-
žimu úspor nákladů ve všech oblastech se podařilo ukončit rok 1999 se ziskem.

CHODOS Chodov s.r.o.
      V tomto závodě  nedošlo v roce 1999 ke změnám ve vedení společnosti, vy-
ráběných oborech, v počtu zaměstnanců ani v jiných zásadních oblastech. Vý-
voj této společnosti je hodnocen pozitivně. 
         Značného pokroku bylo dosaženo v ekonomické stabilizaci firmy.  Více 
jak 90 % produkce bylo určeno na export a to převážně do států západní 
Evropy. Do vzdálenějších teritorií byly dodány vytlačovací stroje, obuvnické 
stroje a další zařízení.    O více než 30% byl zvýšen podíl prodeje výrobků 
vlastní konstrukce, a to na nejnáročnějších trzích (Francie, Itálie, Španělsko).
        Po získání certifikátu firmy Lloyd’s Register Quality Assurance  v roce 
1998 byl zavedený systém dále vylepšován, což potvrdil úspěch při dvou kon-
trolních auditech v roce 1999.
        Podařilo se udržet zaměstnanost a bylo zahájeno řešení generačního pro-
blému nástupem nových mladých zaměstnanců , kteří postupně nahrazují za-
městnance odcházející do důchodu.
      Prostory v majetku společnosti byly i v roce 1999  najímány různým firmám 
-   nově uzavřené byly smlouvy  o nájmech s firmami Astrall Chodov, Action 
K.Vary, HART K. Vary, Štumpa, MAHRA a Kubín.

Glaverbel Chodoglav a.s.
    Název této firmy doznal v roce 1999 změny připojením názvu vlastníka, 
sklářské společnosti Glaverbel (Teplice). Změnou prošlo i obsazení místa ředi-
tele této firmy, v jejímž čele je od roku 1999 Ing. Vlastimil Lipš.
       V tomto roce  se firmě podařilo postupně oživit asijské trhy a to mělo za ná-
sledek dřívější rozjetí plánované podzimní výrobní kampaně. Tím bylo dosa-
ženo toho, že rok 1999 nebyl pro tuto sklárnu ztrátový.

Lincoln CZ, s.r.o.
 Jedná se o firmu se 100% zahraniční účastí (Lincoln Gmbh Walldorf), zabýva-
jící se výrobou centrálních mazacích systémů. Tato firma zahájila svoji činnost 
v Chodově již v roce 1995 s počtem 15 zaměstnanců v pronajatých prostorech 
ve firmě AnTip Chodov v Horní ulici. Výstavbu vlastní výrobní haly zahájila v 
září 1998 a ukončila v květnu 1999. V této hale se výroba oficiálně rozeběhla 
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16.8.1999. Ke konci roku zde pracovalo 40 zaměstnanců. V čele tohoto českého  
provozu stojí pan Martin Zvěřina ve funkci prokuristy a výrobního ředitele.
    Firma Lincoln   darovala městu při oficiálním zahájení provozu ve vlastní vý-
robní hale 100 tis. Kč na vybudování farního centra v Chodově a poskytla pří-
spěvek Sboru dobrovolných hasičů na oslavy výročí .

AnTiP spol. s r.o.
   O této firmě, která byla v Chodově za německé účasti založena již v roce 
1991, je v kronice města Chodova dosud pouze  stručná zmínka z roku 1992.
   Tato firma se zaměřuje na zpracování polotovarů z hliníkových slitin. Zpo-
čátku se orientovala na výrobu nejrůznějších   zdravotnických potřeb  (  rehabi-
litační vozíky pro tělesně postižené občany) či přívěsných vozíků za osobní  au-
tomobily. Postupem doby se společnost z důvodů detailnější orientace a nasyce-
nosti trhu České republiky   soustředila pouze  na výrobu rámů jízdních kol, s 
nimiž má již téměř pětiletou zkušenost. V současné době tedy rámy pro jízdní 
kola zaujímají ve výrobním programu společnosti AnTiP nejdůležitější místo. 
Roční výroba hliníkových rámů činí okolo 60 000 ks v typovém rozdělení: 
Cross, Trekking, MTB a City, rámy s odpruženou zadní konstrukcí, plně odpé-
rované rámy („full suspension“), jakož i rámy pro dětská jízdní kola a ráma na 
přání, např. konstrukce rámů   pro tříkolky, koloběžky, zvláštní vozidla vy-
ráběné v nízkých počtech kusů. Společnost je schopna podle zadaného vzoru či 
výkresové dokumentace vyrábět i jiný sortiment z hliníkových slitin.
    V současné době má firma ,jejíž ředitelkou   je paní Monika Ošťáda-
lová,okolo šedesáti zaměstnanců, z nichž převážnou většinu tvoří dělnické pro-
fese zámečníků a svářečů.
     A na závěr vysvětlení názvu firmy AnTiP :  zakladatel firmy zvolil název 
podle prvních slabik křestních jmen svých dvou synů (Andreas a Timor). Po-
slední písmeno je pak počátečním písmenem jejich příjmení (Purkott). Proto se 
AnTiP píše se třemi velkými písmeny. 
   
       
       S životem města jsou  také díky velkému počtu zaměstnanců z Chodova 
spojeny další dvě velké firmy, které však nesídlí na území města: Sokolovská 
uhelná,a.s. a LIAS Vintířov, LSM,k.s.

Sokolovská uhelná,a.s.
často uváděná jako SUAS, oslavila v tomto roce již 5. výročí založení akciové 
společnosti. Byla založena Fondem národního majetku a k 1. lednu 1994 za-
psána do obchodního rejstříku. V lednu 1999 byl společnosti předán certifikát o 
auditu systému řízení jakosti dle normy EN ISO 9002.  
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           Od 19.3.1999 pracuje představenstvo v novém složení, jeho předsedou je 
Ing. Jan Stiess. Generálním ředitelem je od stejného data Ing. František Štěpá-
nek.  
      Hlavními obory činnosti akciové společnosti jsou dobývání a úprava 
hnědého uhlí a dále transformace výrazné části těžby na ušlechtilá paliva a ener-
gie. Důležitou součástí jsou i ekologické aktivity, jejichž význam často překra-
čuje i hranice regionu. Vedle omezování negativních účinků vlastních činností 
se nejvýrazněji uplatňuje rekultivace pozemků po povrchovém dobývání uhlí, 
zpracování, likvidace a skládkování odpadů.  
          Důležitým mezníkem ve vývoji akciové společnosti  bylo ukončení vý-
roby svítiplynu v roce 1996. V této souvislosti  lze označit za nejvýznamnější 
událost v dosavadním působení SUAS úspěšné dokončení výstavby a zpro-
voznění unikátní paroplynové elektrárny   ve Vřesové. To si vyžádalo přechod 
provozu Tlakové plynárny na výrobu energoplynu.
         I přes pokračující útlum těžby uhlí se podařilo udržet roční výkony okolo 
11 milionů tun vytěženého uhlí. Těžební část společnosti je rozdělena na divizi 
Jiří se sídlem ve Vintířově, divizi Družba se sídlem v Novém Sedle a divizi Zá-
pad se sídlem v Citicích. Zpracovatelská  část společnosti má sídlo ve Vřesové a 
je rozdělena na divize Úpravna, Tlaková plynárna, Divize provozně-ekono-
mická a Energetika.  

LIAS Vintí řov, LSM,k.s.
byl stejně jako v roce předchozím  výrobcem lehkých stavebních materiálů (to 
vysvětluje i zkratka LSM v názvu společnosti). Za  obecně  používaným ná-
zvem  keramzit se skrývá základní  výrobní produkt Liapor, který je součástí 
všech vyráběných stavebních materiálů a prvků. V roce 1999 se přes recesi ve 
stavebnictví na domácím trhu dařilo této firmě rozvíjet svoji výrobu, což je vý-
sledkem především exportu  ( v polovině roku  expanduje na rakouský trh, kde 
se zde vyráběný stavební materiál prodává pod obchodním názvem LECA). 
Koncem roku byla založen další dceřiná společnost Lias Eudur,s.r.o., která se 
specializuje na výrobu absorpčních protihlukových stěn s názvem Liadur.  
Firma se může za rok 1999 pochlubit řadou úspěšně zkolaudovaných staveb, na 
kterých byl výhradně použit stavební materiál z její produkce. 

SpojeSpojeSpojeSpoje

 Česká pošta 
neprošla v tomto roce ve své organizaci ani ve vztahu k veřejnosti (bohužel) zá-
sadními změnami. Ve vedení chodovské pobočky byla paní Olga Horáková. K 
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deseti pěším doručovatelkám přibyl koncem roku 1 balíkář, jelikož  nově byl za-
veden rozvoz balíků i do Lokte, Vintířova a Nového Sedla. Pošta Vřesová byla  
převedena do kompetence pošty chodovské.

  SPT Telecom, a.s.
   Aktivita této společnosti se v Chodově projevila zřízením 215 hlavních tele-
fonních stanic v průběhu roku. Na začátku roku bylo evidováno 135 nevyříze-
ných telefonních žádostí , během roku bylo podáno dalších 158. Na konci roku 
zbylo 78 nevyřízených přihlášek, z čehož více než 30 bylo pozastaveno na žá-
dost žadatele. Dvě třetiny provozovaných telefonních stanic jsou již napojeny 
na digitální ústřednu, zbytek bude digitalizován v polovině roku 2000. 
    Veřejných telefonních automatů bylo na území Chodova celkem 21. Ke konci 
roku byla v blízkosti Obchodní akademie ve Smetanově ulici instalována další 
„budka“. Dle názoru Telecomu je tento počet z hlediska obslužnosti veřejnosti 
pro Chodov dostačující. 

DopravaDopravaDopravaDoprava
  V dopravní obslužnosti města nedošlo v tomto roce k výraznějším změnám. 
Jízdné autobusem do Karlových Varů nyní stojí 12,-Kč. Tento druh přepravy za-
jišťuje CSAD a soukromý dopravce Ligneta. Ke zdražení došlo také ve vlakové 
dopravě, jízdenka do Karlových Varů stojí již 11,-Kč. Tento růst cen je kritizo-
ván cestujícími, kteří nezaznamenaly odpovídající zvýšení úrovně cestování.
    Ti, kteří se přepravují soukromými vozidly, museli také sáhnout hlouběji do 
svých peněženek. Průměrná cena benzinu v roce 1999 byla cca 23 Kč / litr.
     Rok 1999 prokázal opodstatněnost stavby kruhového objezdu na křižovatce 
ulic Karlovarská, Rooseveltova, Dukelských hrdinů a Školní. Jeho propustnost 
je bezproblémová i v dopravních špičkách . Za celý rok zde byla evidována po-
uze jedna lehčí dopravní nehoda, což je dalším velmi příznivým hodnocením 
bezpečnosti okružních křižovatek.
      Hlad po parkovacích místech ve městě   vedl k úpravě a využití části autobu-
sového nádraží pro parkování obyvatel přilehlého sídliště v Luční ulici. Tento 
záměr byl započat terénními úpravami nájezdu. Realizace zejména vodorovného 
značení parkoviště bude dokončena na jaře 2000.
       Další parkovací místa byla vytvořena značením podélných stání v ulici 
Okružní .
   



44

Společenská kronikaSpolečenská kronikaSpolečenská kronikaSpolečenská kronika
    V úvodu roku 1999 se hlavní společenskou událostí stal, tak, jako každý rok, 
reprezentační ples města Chodova, který se uskutečnil ve velkém sálu  KASS. 
        Na svém 12 tisíc km dlouhém pochodu se v pátek 2. února 1999 zastavil v 
Chodově 69-ti letý chodec Juraj Puci, legenda mezi dálkovými chodci, známý 
jako novinář s unikátní specializací „chodec reportér“. Čechy a Slovensko pro-
šlapal křížem krážem a uskutečnil několik nonstop rekordních pochodů. V Cho-
dově byl přijat na radnici v kanceláři starosty, kde mu byl do jeho notesu tento 
příchod potvrzen. 
       O největší a nejvýznamnější společenské události města, o oslavách 105. 
výročí povýšení Chodova na město, 805. výročí první zmínky o Chodovu a 125. 
výročí založení SDH v Chodově , jsem se již obsáhleji zmínila v úvodu tohoto 
zápisu.
       Na šňůrce , navlečené z událostí ve městě, které jsem popisovala v jednotli-
vých kapitolách, je také jedna černá. Tou je úmrtí našeho dlouholetého spolu-
pracovníka, muzikanta pana Jiřího Vacína. Svojí hrou na varhany v obřadní síni 
městského úřadu doprovázel dlouhou řadu let všechny slavností okamžiky. Pan 
Vacín hrál také často na varhany v místním kostele sv. Vavřince. 

     Starosta města Chodova, ing. Josef Hora, absolvoval v době od 1.10. do 
30.11.,díky pochopení Nadace Konráda Adenauera v Praze , zahraniční stáž na 
městském úřadu v německém městě Oelsnitz/Erzgebirge. Přínosem této stáže 
pro město Chodov je navázání kontaktů s lidmi odpovědnými za správu města 
Oelsnitz/Erzgebirge. Cenou zkušeností pro starostu města byla i možnost získat 
konkrétní informace o rozvoji a směru vývoje samosprávných orgánů v pro-
středí vyspělé demokracie.

ZávěrZávěrZávěrZávěr

          Tento rok, poslední s jedničkou na začátku , byl hektický v dění světo-
vém,  českém i chodovském. 
     Svět byl zmítán válečnými konflikty, teroristickými útoky, živelnými pohro-
mami, hladomorem a epidemiemi . 
        V naší zemi rostla nezaměstnanost, objevují se náznaky sociálních nepo-
kojů a také obecné nespokojenosti s politikou současné sociálně demokratické 
vlády.
      Město  Chodov řeší problémy s vyplácením sociálních dávek , poklesem po-
rodnosti , fyzickým stavem většiny městského majetku, politickými rozbroji v 
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souvislosti se znovuprovedenými komunálními volbami, s dodavateli staveb-
ních prací investičního charakteru , s neplatiči nájemného atd.
Byl  rok  1999 jenom takový    ?
Byl i ve znamení velkého pracovního nasazení všech představitelů i za-
městnanců města, jeho obyvatel, kterým další osud Chodova není lhostejný. Byl 
i ve znamení úcty k naší historii a oslav výročí města i sboru dobrovolných ha-
sičů. Potěšily nás úspěchy našich dětí v řadě soutěží, úspěchy sportovců v regio-
nálním, republikovém, evropském i světovém měřítku.
Vstupujeme do roku s magickým letopočtem 2000. Jaký bude? Co městu tento 
rok přinese? To bude do jisté míry záležet i na nás. 

    

Tento zápis byl schválen Radou města Chodova usnesením č. 185/00 ze dne 
16.5.2000.       


